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دهن كجى فراريان

 از صحنه تصادف به قانون
 انتقاد يك نماينده از دلالى

سفير عراق براى مراسم اربعين

تلگرام به ويروس آلوده شد
فارس: پليس فتا وجود ويروســى آلوده كه با وعده 
2 گيگ اينترنت رايگان به صورت لينك در تلگرام 
پخش شده و به وســيله كليك روى آن از شارژ كم 

كرده و به مخاطبان پيام مى فرستد را تأييد كرد.
چندى اســت خبرى با مضمون اين كه ويروسى با 
وعده 2 گيگ اينترنت رايگان به صورت لينك   در 
كانال هاى تلگرامى به چشم مى خورد. در اين بين 
برخى كانال هاى خبرى با اعلام فورى آن و تأكيد بر 
اطلاع رسانى به همه گروه ها در معرفى اين ويروس 
گفته اند اين ويروس با وعده 2 گيگ اينترنت رايگان 
به صورت لينك در تلگرام پخش شده كه به محض 
كليك روى آن از شــارژ كم و به مخاطبان هم پيام 

را مى فرستد. 
يك مقام آگاه در پليس فتا با تأييد اين مطلب، گفت: 
اين ويروس آلوده است و مردم از دانلود آن بپرهيزند. 
لازم به ذكر اســت كه فرمت اين پيام به شكل زير 
 www.t9.qbia.info اســت: «بيا تو اين كانال
امتحان كــردم دو گيگ اينترنت هديــه مى دن». 
كارشناســان پليس فتا همواره توصيه مى كنند كه 
افراد از دانلود لينك هاى ناشناس خوددارى كرده و 

حتماً از اطلاعات خود بك آپ تهيه كنند.

توليد «هوندا اوربان» 
الكتريكى در سال 2019

پدال: كانســپ هوندا اوربان الكتريكــى كه يكى 
از بزرگتريــن هيجان هاى اين شــركت ژاپنى براى 
نمايشگاه خودروى فرانكفورت بود  هم اكنون به صورت 
رسمى تأييد شده كه در سال 2019 وارد بازار خواهد 
شــد. هوندا از مدت ها قبل مشغول توسعه پلتفرمى 
مخصوص براى خودروهاى الكتريكى بوده و اوربان 
الكتريكى نيز بر پايه همان پلتفرم ســاخته خواهد 
شد. عمليات ساخت اين خودرو در سال 2019 كليد 
مى خورد و اروپا اولين بــازارى خواهد بود كه اوربان 
الكتريكى را دريافت خواهد كرد. پس از آن نيز بازار 
ژاپن در ســال 2020 با اين خودرو همراه مى شود. 
خبر خوب اين كه هوندا تا حد ممكن به طراحى مدل 
مفهومى دست نخواهد زد به اين معنى كه محصول 
نهايى داراى ضروريات يك خودروى توليدى همانند 
آينه هاى جانبى، ستون هاى ضخيم تر براى ايمنى و 

رينگ هاى كوچكتر خواهد بود.

فضاى مجازى

خودروبان

محيط زيستبازار همراه

مهر: معاون محيط زيست رئيس جمهور با اشاره به نقش پدرخوانده هايى كه در صنعت 
خودروسازى فعاليت مى كنند بدون آنكه تلاشى براى استانداردسازى صنعت خودرو 
بر اساس استانداردهاى روز كنند، گفت: يكى از عوامل اصلى آلودگى هوا خودروهاى 
بى كيفيت هستند اما همچنان از اين صنايع حمايت مى شود. كلانترى با اشاره به قانون 
ســال 69 در خصوص حمايت از خودروهاى داخلى كه قرار بود طى آن صنعت خودرو 
ظرف 5 سال به استانداردهاى اروپايى دست پيدا كند، گفت: بر اساس اين قانون براى 
حمايت از خودروى داخلى 90 درصد عوارض گمركى براى خودروهاى خارجى در نظر 
گرفته شده بود كه حالا اين قانون پنجساله به قانون 27 ساله رسيده و هنوز خودروسازان 

به تعهدات خود عمل نكرده و به استانداردهاى جهانى نرسيده اند. رئيس سازمان حفاظت محيط زيست با تاكيد بر اينكه بايد فعاليت هاى 
عملياتى خود را براى كاهش آلودگى هوا آغاز كنيم و كمتر حرف بزنيم، گفت: 30 درصد آلودگى هواى تهران متعلق به تردد شبانه كاميون هاى 
بالاى 10 سال است كه قبل از بيدار شدن شهروندان در شهر تردد مى كنند و بعد از شهر خارج مى شوند، بايد تصميم عملياتى براى محدوديت 

ورود اين كاميون ها در شهر گرفته شود.

زور محيط زيست به پدرخوانده هاى خودروساز نمى رسد
 

تسنيم: به رغم واكنش قيمتى بازار موبايل كشــور به اجراى طرح رجيسترى، 
فروشــگاه هاى اينترنتى قيمت هاى خود را بدون تغيير نگه داشتند و پيش بينى 
مى شود با ادامه روند فشار بر قاچاقچيان، بازار موبايل نيز قيمت ها را كاهش دهد. 
طرح رجيسترى از روز 28 مهرماه آغاز و در حال حاضر وارد فاز مانيتورينگ شده 
است. پيش از آغاز طرح تأكيد زيادى بر اين موضوع وجود داشت كه اجرايى شدن 
رجيسترى نبايد منجر به افزايش قيمت گوشى هاى موجود در بازار شود با اين حال 
برخى فروشندگان از فضاى ايجاد شده استفاده كردند و براى كسب سود بيشتر، با 
افزايش قيمت تلاش مى كنند از آب گل آلود ماهى بگيرند. موضوع مبارزه با قاچاق 

كالا سال ها مطرح بوده و بازار موبايل يكى از بازارهايى است كه بيشتر اجناس خريد و فروش شده در آن به صورت قاچاق وارد كشور 
مى شوند. با فعال شدن طرح رجيسترى موبايل كه يك طرح ملى است و تنها به ضرر قاچاقچيان و سودجويان تمام مى شود، شاهد 

افزايش قيمت ناگهانى چند برند اصلى بوديم اما فروشگاه هاى اينترنتى در حال تنظيم بازار هستند .

قيمت موبايل كاهش مى يابد

 زندگى/ عباسعلى سپاهى 
يونسى   امروز به گواه تقويم 
درباره  اســت.  نوجــوان  روز 
نوجوانى سخن بســيار گفته شده و از آن 
به عنوان يكى از حســاس ترين دوره هاى 
زندگى هر فرد نام برده شده است كه فرد 
دچار تغييراتى چه در بخش فيزيكى و چه 
بخش روانى وجود خود مى شــود. به اين 
بهانه ســراغ «على اصغر سيدآبادى» رفتم. 
وى مديركل دفتر برنامه ريزى و مطالعات 
فرهنگى وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامى 
است و البته مهم تر از اين سمت، او چهره 
شناخته شــده اى در حوزه نقد و پژوهش 

ادبيات كودك و نوجوان كشورمان است. 

* با اين پرســش شــروع كنيم كه 
«نوجــوان» و «نوجوانى» در يك دهه 

اخير دچار چه تغييراتى شده است؟
** متأسفانه در كشور پژوهش هايى كه اين 
گونه تغييرات را نشان بدهد، نداريم و يا خيلى 
كم انجام شده است. در يكى دو طرح ملى كه 
يكى از آن ها ارزش ها و نگرش هاى ايرانيان 
است هم متأسفانه افراد بالاى 15 سال مورد 
ســؤال قرار گرفته اند و اگر چه مســتقيم با 
بهره گيرى از اين پيمايش و تحقيق نمى توان 
به اين سؤال پاســخ داد، اما از يافته هاى اين 
پيمايش و مقايســه آن بــا دوره هاى قبل 
مى توان به طور ثانوى به اين پرســش پاسخ 
هايى داد. يكى از تغييرات مهمى كه به نظر 
بنده اتفاق افتاده اســت كه آن را مى توان از 
دل اين پيمايش ها استخراج كرد اين است 
كه نقش نوجوانــان و حتى كودكان در نظام 
تصميم گيرى خانواده هــاى ايرانى افزايش 
پيدا كرده اســت. يعنى اگــر چند دهه قبل 

بيشــترين تصميمات را در هر خانواده، پدر 
خانواده مى گرفت با نگاهى به پيمايش انجام 
شده در سال 1394 به اين مى رسيم كه هم 
سهم پدرها در تصميم گيرى خانواده بشدت 
كاهش پيدا كرده و هم سهم مادرها و آن چه 
افزايش پيدا كرده است سهم تصميم گيرى 
كودكان و نوجوانان در خانواده اســت. البته 
اين تأثير را در عالم واقع هــم مى توان ديد. 
يعنى امروز كــودكان و نوجوانان ما حتى در 
انتخاب سياسى پدر و مادرها دخالت دارند 
و همچنين در انجام امورى همچون انتخاب 
لباس، مسكن و... و اين يعنى اينكه در روزگار 
ما و در سال هاى اخير كودكان و نوجوانان ما 

كنشگر تر و فعال تر شده اند.
* وظيفه بزرگ ترها از جمله خانواده در 

برابر اين تغييرات چيست؟
** مهم ترين تحولى كه لازم است رخ بدهد، 
اين است كه ما نوجوان را با تمام مختصات و 
ويژگى هايى كه دارد به رسميت بشناسيم. 
«جبران خليل جبران» در يكى از نوشته هاى 
خود كودك را به تير تشبيه مى كند و پدر و 
مادر را به كمان اما اين تير وقتى پرتاب شد، 
خودش هدف خودش را تعيين مى كند و ما 
نمى توانيم خيلى دخالت كنيم كه او چه بكند 
و چه نكند. هر نسلى خودش درباره خودش 
تصميم خواهد گرفت، با اين همه ما وظيفه 
داريم نوجوانان و كودكانمان را براى تصميم 
گيريهاى بزرگى كــه در آينده خود به آن ها 
نياز دارند، آماده كنيم. بايــد آن ها را آماده 
كنيم براى اين كه اســتقلال داشته باشند 
و روى پاى خودشــان بايستند و ارزش هاى 
اجتماعى خودشان را در چارچوب ارزش هاى 
جامعه اى كه در آن زندگى مى كنيم، توليد 
كنند. پس مهم ترين اصلاحى كه نياز است 

صورت بگيــرد، در همين 
آماده سازى است چون اين 
اتفاق بدون شــك خواهد 
افتاد و اگر ما امروز نوجوانان 
خودمان را بــراى رويارويى 
با اين اتفاق آمــاده نكنيم، 
هم آن ها و هــم ما به عنوان 
بزرگســالان، بيشتر آسيب 

خواهيم ديــد. بنابراين راه 
رسيدن به وضعيت مطلوب 
براى نوجوانان اين است كه 
در فرايند آماده سازى آن ها 
براى آينده و آن استقلال و 
تصميم گيرى ها آماده بشوند 
و به نظر بنــده جاهايى هم 
ايراد ندارد آن ها از ما سبقت 

بگيرند.
* نقش خانواده و نهاد آموزش و پرورش 

را در اين فرايند چگونه مى بينيد؟
** هر دو نهــاد نقش بســيار مهمى دارند. 
اين تغييرات در بســتر خانواده و آموزش و 
پرورش اتفاق مى افتد. يعنى خانواده ايرانى 
مدنى تر شــده اســت و پدر و مادرها سهم 
بيشــترى را براى تصميم گيرى نوجوانان 
خود قائل شده اند، اما متأسفانه نظام آموزشى 
آموزش و پرورش ايران متناسب با اين تحول 
رشد نكرده اســت و كماكان نگاه اين نظام 
به كودكان و نوجوانان به ســبك و ســياق 
قبلى است كه نگاهى اســت از بالا به پايين. 
با اينكه تلاش هايى شــده است و در بخش 
مباحث نظرى هم اتفاقاتى افتاده است، اما 
در واقعيت با آن چه مطلوب اســت، فاصله 
داريم. خانواده هاى ما تغييرات در نوجوانى 
را پذيرفته اند ولى نهاد آموزش و پرورش ما 

متناسب با اين تغييرات پيش نرفته است.
* نگاه و فرهنگ سنتى ما تا چه اندازه 
مى تواند به حل مشــكلات نوجوانان 
امروز كمك كند يا اصلاً در اين زمينه 

قابليتى دارد؟
** به اين پرسش هم نمى توان به طور دقيق 
پاســخ داد. به اين دليل كه مطالعات جدى 
در اين بخش هم انجام نشــده اســت و اگر 
مى گوييم نگاه ســنتى به نوجوانــان مراد و 
منظور چه نوع نگاهى است و اصلاً يك نگاه 
اســت يا نگاه هاى مختلــف و متعدد؛ چون 
همان نگاه ســنتى هم منطقه به منطقه و تا 
حدودى خانواده به خانواده فرق داشــته و 
دارد و اگر چيزى در اين زمينه هم گفته شود، 
برگرفته از تجربه ها و داشــته هاى شخصى 
خودمان خواهد بود. اما با اين همه مى توان 

گفت هر نوع تصميم گيرى و هر نوع برنامه 
ريزى و هر نوع رفتــارى نمى تواند يك باره 
از گذشته بكند و چيزى را برنامه ريزى كند. 
پس از اين جهت برنامه ريزى ســالم و رفتار 
سالم اين اســت كه ما در چارچوب مسيرى 
كه پيش مى آييم، اصلاحاتى را انجام بدهيم 
و ضعف هايى را كه مى بينيم اصلاح كنيم و 
اين مى تواند جايگزينى براى گسست باشد. 
زمانى كه ما نخواهيم مســير گذشته خود را 
اصلاح كنيم با گسســت روبه رو مى شويم و 
متأســفانه اين پژوهش ها و تحقيقات نشان 
مى دهد كه بين نســل جديد كه نوجوانان 
هستند و نسل قديم گسســت هايى اتفاق 
افتاده اســت، اما با اين همه اين نكته را بايد 
بيان كرد كه اين گسست ها در سطح اجتماع 
است و در خانواده ها كمتر شاهد آن هستيم. 
در گذشــته چون نوجوانان نمى توانســتند 
حرف بزننــد و ابراز مخالفــت بكنند به اين 
تعبير مى شد كه پذيراتر هم بوده اند، اما اين 
خيلى درست نيست؛ چون ما از نگاه واقعى 
آن ها اطلاعى نداشتيم، اما امروز چون حرف 
مى زنند و صداى آن ها شــنيده مى شود، ما 
متوجه فاصله خودمان با آن ها مى شــويم و 
اين موضوع كمك مى كند به اينكه اين فاصله 

را كمتر كنيم.
* و سخن آخر؟

** درباره نوجوانان و نوجوانى نوجوانان 
كشــورمان نياز بــه پژوهش هاى جدى 
نان  داريم. قطعاً برخى از مســائل نوجوا
مسائلى است جهانى و يك سرى مسائل 
هم ملــى و منطقه اى و محلى اســت و با 
انجام ايــن پژوهش ها خواهيم توانســت 
برنامه ريزى بهترى براى اين گروه سنى 

داشته باشيم.

گفت و گو با على اصغر سيدآبادى، نويسنده و پژوهشگر ادبيات كودك و نوجوان

با «نوجوانان»  فاصله داريم

8 آبان 1396  
 دوشنبه   

10 صفر 1439 

 اكتبر 2017  
30

سال سى ام  شماره 8535  

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

11

 در جلسه نقد و بررسى مستند«خواب ابراهيم» عنوان شد

حاتمى كيا به من گفت تو فيلم خودت را بساز

سرمربى تيم ملى نوجوانان در گفت و گو با قدس

چمنيان: خوشحالى من يعنى پايان 
14انگيزه بازيكنانم 

به بهانه  سالروز درگذشت امين پور

قيصر، شاعر شعرهاى مردمى
10
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کوتاه و خواندنی

مهر: نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس گفت: برای خرید و فروش 
پایان نامه در مواردی مجازات حبس درنظرگرفته شده که شامل فروشندگان و 
استفاده کنندگان می شود. محمد کاظمی افزود: اخیراً لایحه پیشگیری از تقلب 
در آثار علمی در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس بررسی و تصویب شد. فروش 
پایان نامه ممنوع شده است و خریداران هم مشمول مجازات خواهند شد و با این 
افراد به شــدت برخورد قانونی شده و حتی مجازات حبس برای آن ها پیش بینی 

شده است.

مجازاتحبسبرایفروشندگانوخریدارانپایاننامه

روابط عمومی مؤسسه نمایشگاه های فرهنگی ایران: در حاشیه حضور ایران 
در شــصت و دومین دوره نمایشگاه کتاب بلگراد، تفاهم نامه همکاری نشر ایران 
و صربستان امضا شــد. در این تفاهم نامه درخصوص همکاری و تبادل اطلاعات 
بین ناشــران دو کشور، با رعایت ضوابط حقوقی و بین المللی و همچنین تقویت 
همکاری های دوجانبه، بر تبادل آثار صربی و فارسی تأکید شد. مدیرعامل انتشارات 
بین المللی جئوپوئتیکا گفت: ما در حدود 30 اثر ادبی از صربی به انگلیسی ترجمه 

کرده ایم و برخی از آثار صربی نیز به زبان های فرانسوی و آلمانی ترجمه  شده اند.

امضاتفاهمنامههمکارینشرایرانوصربستان

مهر: مجید غلامی جلیســه، مدیرعامل خانه کتاب در این باره گفت: متأسفانه 
به خاطر مشکلات مالی تا الان نتوانسته ایم هزینه طرح تابستانه کتاب را در سال 
جاری و درواقع بدهی مان را به کتاب فروشــی هایی که در این طرح مشــارکت 
داشتند، پرداخت کنیم و این مساله فعلاً اجرای طرح پائیزه کتاب را عقب انداخته 
اســت. وی افزود: قاعدتاً تا آن مبلغ پرداخت نشود، نمی توانیم برای طرح بعدی 
برنامه ریــزی یا کار خاصی انجام دهیم. مدیرعامــل خانه کتاب افزود: علت این 

مسئله مشکلات مالی است که گریبان گیر دولت است.

بلاتکلیفیطرحهایحمایتیارشادازکتابفروشیها

در گفت وگو با مادر و خواهر دو شهید 

آخرینتوصیهشهیدنبیلو:بهمانگوییدمدافعانحرم

تسنیم: زهــرا نبی لو، خواهر شهید مصطفی نبی لو و مادر شهید مسعود عسکری می گوید: شکر خدا حالا 
شده ام زینبِ برادرم. تا حالا فقط مادر شهید بودم و حالا شهدای ما دونفر شده اند. من آن موقع که مسعود 

شهید شده بود، گفتم خودم، پدرم، برادرم و مادرم، همه فدای این راه هستیم.
خواهر شهید نبی لو با اشاره به آخرین سخنان برادر شهیدش یادآور می شود: عاشق جبهه و جنگ بود. آخرین بار که همدیگر 
را شب تولد مسعود در خانه خواهرم دیدیم، به من گفت: »به ما نگویید مدافعان حرم. چون جنگ سوریه و عراق که تمام 
شود، به ما می گویند حالا که حرمی در خطر نیست. حالا این ها چه کار می کنند؟ ما مدافعان حرم نیستیم. ما زمینه ساز 
ظهور هستیم. ما تا ظهور آقا امام زمان)عج( به مبارزه ادامه می دهیم. حالا می خواهد سوریه و عراق باشد و یا جنگ با خود 

اسرائیل در فلسطین اشغالی باشد. هرجا ندای مظلومی بلند شود ما آنجاییم. 
هرجاکه برای زمینه سازی ظهور آقا احتیاجی به ما باشد، ما آنجاییم. پس از همین حالا یاد بگیرید فقط نگویید مدافعان 
حرم. چون شکر خدا امروز حرم ها در امنیت است. ما زمینه ساز ظهوریم. این را به همه بگو.« او معتقد است: مادر شهید 
بودن و خواهر شهید شدن، همه، تاج های افتخاری است که به روی همدیگر می آید. من الان دوسال است که پسرم شهید 
شده. دلتنگی و سختی های خودش را دارد. برادرم هم همین طور. فکر آینده همسر و بچه هایش سخت است. ولی با همه 
این ها همین که این راه را انتخاب کردند، باعث افتخارمان است. به مرگ طبیعی از دنیا نرفتند و با شهادت رفتند و حالا 
می توانند دست ما را هم بگیرند. این ها همه افتخار است. شهید مصطفی نبی لو متولد سال 1345 از رزمندگان دوران دفاع 
مقدس بود که در چهارمین اعزام به سوریه توسط تک تیراندازان تکفیری در لاذقیه به شهادت رسید. از این شهید والامقام 

سه فرزند به یادگار مانده است.

یاد

یادداشت

تکاپوی غرب گرایان وطنی 
در احیای باستان گرایی

مهر: باســتان گرایی در زمانی که گفتمان انقلاب اســلامی به مرحله 
تأسیس نظام نرسیده بود؛ نافرجام ماند تا چه رسد به شرایط امروز گفتمان 
انقلاب اسلامی که واجد نظام سیاسی شده است. به گزارش خبرنگار مهر، 
حجت الاسلام والمسلمین داوود مهدوی زادگان استاد علوم سیاسی در 

یادداشتی به موضوع باستان گرایی پرداخته است:
تکاپوی جدید غرب و غرب گرایان وطنی در احیای باســتان گرایی در 
ایران از جهات مختلف تأمل برانگیز است. این تأمل را در قالب سه نکته 

زیر بیان می کنم:
باستان گرایی در ایران پدیده جدیدی نیست و رواج آن به دوره پهلوی باز 
می گردد. در آن زمان نظام سیاسی حاکم از این جریان حمایت قاطعی 
داشــت و اوج حمایت نمادین آن، جشن های دو هزار و پانصد ساله بود.
اکنون این حمایت سیاسی داخلی وجود ندارد . درنتیجه، جریان باستان 

گرا مجبور است بدون حمایت سیاسی حاکمیت روی پای خود بایستد.
در این راستا؛ پرسش های بی شماری است که باید به آنها پاسخ دهند. ما 
با احیای ایران باستان به چه تعریفی از هویت ملی دست می یابیم؟ این 
تعریف تا چه میزان قادر به پاسخ گویی مسایل هویتی، آن هم در مقیاس 
جهانی امروز اســت؟ از کدام فلسفه سیاســی پیروی می کند؟ آیا از این 
فلسفه سیاسی چیزی بیش از سلطنت در خواهد آمد؟ آیا ایران بار دیگر 
در آستانه استبداد شاهنشاهی قرار خواهد گرفت؟ چه دیدگاه و نسبتی با 

ادیان وحیانی، به ویژه دین اسلام دارند؟
 اما در کنار پرسشــهای نظری یاد شــده مسایل بی شماری که ناظر به 
واقعیات امروز جهان اســت، مطرح می شــود. جریان باستان گرا درباره 
کوروش نکات قابل توجهی را فی الجمله متذکر می شوند؛ مانند ابرقدرت 
جهان بودن ،در افتادن با غرب و شکست یونان باستان، مخالف برده داری 
و مدافع حقوق بشر وغیره . اگر واقعیت ایران باستان این چنین است که 
می گویند؛ خیلی مشــتاق به دانستن مواضع امروز این جریان نسبت به 
قدرت احیا شــده یونان باستان هستیم. آیا کوروشی که اینان از آن یاد 
می کنند، حاضر به ایســتادگی برابر قدرت غربی است. آیا با برجام کنار 
می آید ؟آیا حاضر به نجات فلسطینیان از دست یهودیان صهیونیست و 
مردم عراق و سوریه و یمن از آل سعود و داعش و گروه های تروریستی 
است؟ لیکن وقتی به گفته ها و مواضع این جماعت نظر می اندازیم هیچ 
نشان و شباهتی از شکوه ایران باستان در آنان دیده نمی شود. آنان هویت 
ایرانی را ذیل قدرت غربی و مفهوم وابستگی تعریف می کنند و تهدیدات 
دشمن را جدی نمی گیرند و مدام از توهم توطئه سخن می گویند و اراده 
و اقتدار ملی را بر نمی تابنــد . خلاصه از کوروش بدَلی دفاع می کنند. 

باستان گرایی شان هم توده وار و غیر اصیل است.
گیرم که این جریان باســتان گرا ، هویت اصیلــی دارد ولی کدام گروه و 
جریان فکری - فرهنگی می تواند خود را منتســب به آن بداند؟ گمان 
می کنم، لا اقل، یک جریان اســت که نمی تواند عَلمَ باســتان گرایی را 
بر دوش کشــد و آن عبارت از جریان متجدد مآب است. اینان با دعوی 
تجدد از ســنّت عبور کرده اند و هر چه که متعلق به گذشــته است، به 
تاریخ حوالت داده اند. پس، علی القاعده باستان گرایی متجددین ایرانی، 

پارادوکس عمیقی است
مدرنیته نه تنها در موطن اصلی خود که در کشــورهای پیرامون، هر جا 
که پا گذاشت گرده تاریخیت بر میراث فرهنگی و هنری آنجا پاشید و به 
آنها صورت موزه ای داد. فرهنگ موزه ای پدیده مدرن اســت. مردم در 
گذشته با میراث فرهنگی ، عادی برخورد می کردند ؛ برخی با بی اعتنایی 
از کنار آنها می گذشتند و برخی توقف می کردند و از میراث کهن درس 
می گرفتنــد و برخی هم آنها را عتیقه جات تلقی می کردند ولی چنین 
نبود که میراث کهن را از متن زندگی جدا کنند و فضای مجازی برای آنها 
درست کنند. این کار به واسطه فرهنگ موزه ای مدرن پدید آمده است. 
اما چگونه است که دنیای مدرن به کمک دستگاه رسانه ای خود در صدد 
احیای کنترل شده باستان گرایی ایرانی بر آمده است. احیای کنترل شده 
معطوف به هدف اســت و هدف در اینجا عبارت از گذار از عالم اندیشه و 
تعینات کهن به عالم مدرن اســت. گویی تجدد در ایران امروز با مشکل 
جدی روبرو شــده که فرایندهای مدرن سازی به تنهایی قادر به اجرای 
پروژه گذار نیست که به چنین کاری رو آورده است و پرسش در همین 

عامل مشکل زا است.
به نظر می رسد که در ایران امروز، رقیب قَدَری حضور دارد که تجدد به 
تنهایی قادر به انجام پروژه مدرن سازی نیست. این رقیب قدرتمند چیزی 
غیر از گفتمان انقلاب اسلامی نیست. این گفتمان توانسته با تأسیس نظام 
سیاسی مبتنی بر فلسفه سیاسی امامت ) ولایت فقیه ( راه رشد و ترقی در 
عالم مدرن شده را پیدا کند. به میزان قدرت یابی گفتمان انقلاب اسلامی، 

ضعف و ناتوانی گفتمان تجدد بیشتر آشکار می گردد.
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 فرهنگ/ لیلا کردبچه  »قیصر امین پور در فرهنگ
سال 13۷۶ از پایان نامه دکتری خود با راهنمایی 
دکتر محمدرضا شفیعی کدکنی با عنوان »سنت و 
نوآوری در شعر معاصر« دفاع کرد و این پایان نامه 
در ســال 13۸3 و ازســوی انتشــارات علمی و 
فرهنگی منتشر شــد« و همین دو جمله، تمام 
آن چیزی است که از حدود 25سال فعالیت قیصر 
امین پور در حــوزۀ آموزش و پژوهش  ادبیات، در 

برخی از مطالب مربوط به وی آمده است! 
زنده یاد قیصر امین پور در ســال 135۷ در رشتۀ 
دامپزشکی دانشگاه تهران مشغول به تحصیل شد، 
امّا مدتی بعد، دامپزشــکی را رها کرد و توانست 
در رشــتۀ زبان و ادبیات فارســی دانشگاه تهران 
پذیرفته شــود. او تحصیلات خود را در رشــتۀ 
ادبیات با جدیت دنبال کرد و توانســت در سال 
13۷۶، در مقطع دکترای رشــتۀ زبان و ادبیات 
فارســی فارغ التحصیل شــده، و در همان سال 
به عنوان استادیار دانشگاه الزهرا، عضو هیئت علمی 
و دو ســال بعد نیز به عنوان مدرس در دانشــگاه 
تهران مشغول به تدریس شود؛ فعالیتی که درکنار 
انجام کارهای پژوهشی، بخش عمدۀ وقت او را تا 

واپسین سال حیات، به خود اختصاص داد. 

 نگاهی بــه فعالیت های ادبی و علمی 
امین پور

ماحصلِ بیش از 25سال فعالیت قیصر امین پور 
در حوزۀ پژوهش ادبیــات، علاوه بر مقالات ادبی 
بسیار در مجلاتی چون هنر، کتاب ماه هنر، رشد 
و... سلسله  مقالاتی در حوزۀ سنت و نوآوری است، 
همچون »امکان نوآوری در فرهنگ و هنر سنتی« 
که در مجلۀ »الدراسات الأدبیه«، مقالۀ »درآمدی 
بر زیباشناسی سنتی و نو« که در مجلۀ »رودکی«، 
»ازرقی، نوآور ستایشــگر« کــه در مجلۀ »زبان 
و ادبیات فارســی«، مقالۀ »ســنت و نوآوری در 
فرهنگ عامه ایران« که در مجلۀ »زبان و ادبیات 
فارســی« منتشر شده اند؛ مقالاتی که برگرفته از 
کتاب »سنت و نوآوری« و یا متأثر از اندیشۀ آن 
کتاب هستند. همچنین باید به مقالاتی در حوزۀ 
ادبیات کودک و نوجوان اشاره کرد، مانند »شعر، 

همچون بازگشت به کودکی« که در سال 13۷4 
در مجلۀ »پژوهش نامۀ ادبیات کودک و نوجوان« 
منتشر شــد و می توان آن را از بن مایه های مهم 
کتابی دانست که چندسال بعد تحت عنوان »شعر 

و کودکی« توسط نشر مروارید منتشر شد. 

کتاب »شعر و کودکی« شــامل دو فصل و یک 
پیشگفتار است؛ پیشگفتاری که در آن، پرسش 
اصلی کتاب، یعنی »آیا شــعر نوعی بازگشت به 
کودکی اســت؟« تدارک دیده شده و پس از آن، 
فصل نخست، پژوهشی است برای یافتن ارتباط 
بین خاطرات کودکی و تخیلات شاعرانه و فصل 
دوم کتاب نیــز اختصاص دارد بــه ویژ گی های 
بازگشــت به کودکی؛ کتابی کــه درحقیقت به 

جنبه های روانشناختیِ شعر و کودکی می پردازد.
 قیصر امین پور علاوه بر مقالاتی در حوزۀ سنت و 
نوآوری و نیــز مقالاتی در حوزۀ ادبیات کودک و 
نوجوان، آثار پژوهشی دیگری نیز دارد، مانند مقالۀ 
»طرحی برای طبقه بنــدی قصه های مربوط به 
اخبار از غیب در متون عرفانی منثور قرن هفتم« 
که در »مجلۀ دانشــکدۀ ادبیات و علوم انسانی« 
دانشــگاه تهران منتشــر شــد، یا مقالۀ »شعر 
مشــروطه: آیینه دار دورۀ بیداری« که در نشریۀ 
»ایران شناخت« منتشر گردید و... امّا چرا آثاری 
چنین ارزشــمند، در سایۀ اشتهار شاعری قیصر 
امین پور کمتر دیده شده و یا محدود به امتحان 
آزمون جامع دورۀ دکتری ادبیات دانشگاه ها مانده 
است؟ اتفاقی که دربارۀ محمدرضا شفیعی کدکنی، 
کامــلاً برعکس رخ داده، و می بینیم که به وجهۀ 

پژوهشیِ او اهمیّت بیشتری داده شده است.

 پاسخ به یک سؤال
محمدرضــا  پژوهشــی  وجهــۀ  آیــا 
شــفیعی کدکنی، ارجح اســت بر وجهۀ 

شــاعری او؟ و آیا وجهۀ شاعری قیصر 
امین پــور، ارجح اســت بــر وجهۀ 

پژوهشی او؟
حقیقت این اســت که پاسخ به این 

سؤال را باید در عوامل تأثیرگذار بر ذهنیات 
مردم جست وجو کرد؛ گاهی تقدم زمانی 
اشــتهار یک نفر در یک حــوزه، موجب 
می شــود که پس از آن اشتهار اولیه، در 

هر زمینه ای توفیقی به دست بیاورد، کمتر به 
چشم بیاید و کمتر در ذهن ها بماند، مثل این که 
مردم، رضا کیانیان و بهاره رهنما و امیر آقایی 

را به عنوان بازیگر می شناسند و نه 
مجسمه ساز و نویسنده و شاعر، 

درحالی که هر سه، مانند بسیاری از دیگر 
بازیگران، در عرصه های دیگری هم صاحب اثر و 
بلکه صاحب سبک اند و به نظر می رسد این عامل، 
در کمتر به چشــم آمدن وجهۀ پژوهشی قیصر 

امین پور مؤثر بوده است. 
عامل دیگری که می تواند از عوامل تأثیرگذار بر 
کمتر به چشــم آمدنِ یک وجهۀ کاری یک نفر 
باشد، وجود مشــاهیر هم حوزه با اوست؛ اتفاقی 
که برای وجهۀ شاعری محمدرضا شفیعی کدکنی 

افتاده است. 
توضیح این که محمدرضا شفیعی کدکنی پیش از 
تألیف یا انتشار آثار پژوهشی ارزشمند، خود را در 
عرصۀ شــاعری ثابت کرده بود و در سال 1344، 
یعنی چندسالی پیش از آن که در مقطع دکتری 
ادبیات فارسی فارغ التحصیل و به عنوان مدرس در 
دانشگاه تهران مشغول به کار شود و پیش از آنکه 
دو اثر ارزشمند »موسیقی شعر« و »صور خیال« 
را منتشر کند، با انتشار دو مجموعۀ »زمزمه ها« و 
»شبخوانی« به عنوان شاعری شش دانگ شناخته 
می شد. امّا وجود مشاهیر مقتدری چون مهدی 
اخوان ثالث و احمد شاملو در دورۀ شاعری او، کافی 

بود تا اشتهار او را در عرصۀ شاعری، کم رنگ تر از 
اشتهار او در عرصۀ پژوهش جلوه دهد، حال  آن که 
می دانیم در شعر معاصر، تعداد شعرهای خوب و 
ماندگار شفیعی کدکنی، کمتر از تعداد بهترین های 

دیگر شاعران نیست، و بلکه بیشتر است.
امّا نباید از نظر دور داشت که این عامل، در دورۀ 
اشتهار قیصر امین پور به شاعری، دست کم در این 
ابعاد وجود نداشته؛ یعنی در دورۀ اشتهار امین پور 
به شاعری، تحت تأثیر عوامل اجتماعی و فرهنگی 
گوناگون، شــاعری در حــد و اندازه های بزرگان 
دهه هــای پیش، در رأس محبوبیــت نزد مردم 

وجود نداشت.

 زبانی نرم و آهنگین، شاخصه اشعار قیصر
عامل دیگری که در این زمینه، نباید به هیچ عنوان 
آن را نادیــده گرفت، زبان نرم و هموار و آهنگین 
و عاطفی شــعرهای قیصر امین پور، دربرابر زبان 
ثقیل و ســنگین آثار پژوهشی اوست؛ مسأله ای 
که جذابیت خوانش این آثــار را برای مخاطبان 

غیردانشــگاهی از بین برده و بلکه خوانش آن ها 
را برای قشر دانشگاهی نیز، سخت و خسته کننده 

می کند. 
این مســأله در آثار پژوهشــی شفیعی کدکنی، 
شمیسا، حســنلی، زرقانی، روزبه و دیگران دیده 
نمی شــود و می بینیم که مثــلاً »صورخیال« و 
»موسیقی شعر« شفیعی کدکنی را حتی مخاطبان 
فاقد تحصیلات دانشگاهی نیز با لذت می خوانند و 
می فهمند و درنهایت، نکتۀ دیگری که لازم است 
به آن اشاره شود این اســت که قیصر امین پور، 
هرچه در حوزۀ شــعر و فعالیت هــای مربوط به 
شــعر، پرکار و پــر اثر بوده، در حــوزۀ پژوهش، 
اساساً پژوهشگر کم اثرتری بوده و به نظر می رسد 
که اگرچه بخش بیشــتری از وقت خــود را در 
محیط آموزشی و پژوهشی می گذرانده، امّا بخش 
عمده ای از انرژی فکــری و عاطفی او، در هوای 
دیگری نفس می کشیده؛ محیط دیگری که خود 
در مقاله ای تحت عنوان »ادبیات: راه بی برگشت« 

به خوبی به آن اشاره کرده است.

به بهانه سالروز درگذشت امین پور

قیصر، شاعر شعرهای مردمی

آنچه می خوانید

در دورۀ اشـــــتهار امیـــن پور به 
شــاعری، تحت تأثیــــــر عوامــل 
اجتماعــی و فرهنگــی گوناگون، 
اندازه هــای  و  حــد  در  شــاعری 
بزرگان دهه های پیش، در رأس 
محبوبیت نزد مردم وجود نداشت



رزاق کریمی تأکید کرد 

مستندهای اربعین حسینی نگاه گزارشی نداشته باشند

حوزه هنری: مرتضی رزاق کریمی، مستندســاز پیش کسوت، با اعتقاد بر اینکه برای ساخت آثاری موفق و 
ماندگار با موضوع اربعین حسینی باید دل به این راه و فلسفه این واقعه سپرد، خاطرنشان کرد: در مستندسازی 

باید ابتدا به فلسفه اربعین حسینی توجه کرد و کار تحقیق و پژوهش در این عرصه را از واجبات دانست.
قائم مقام مرکز گسترش سینمای مستند درباره اینکه تهیه و تولید آثار مستند با موضوع اربعین حسینی چقدر لازم است، 
توضیح داد: اگر در این راه ما ابتدا به فلســفه اربعین حسینی توجه کنیم قطعا پی می بریم به اینکه نباید به این ماجرای 
بزرگ و جهانی فقط در حد یک مراسم و آیین خاص پرداخت و نگاه کرد، بلکه باید به نحوی به آن نگاه کرد که همیشه 

در زندگی ما جاری باشد. 
در عرصه مستندسازی با موضوع اربعین، فیلم های زیادی تهیه شده است ولی در اکثر آثار به عمق موضوع پرداخته نشده 
و در سطح باقی مانده است؛ چراکه اغلب در این گونه آثار نگاه سطحی و گزارشی از یک آیین و مراسمی که هرسال تکرار 

می شود، شده؛ البته در این میان آثار موفقی هم داشتیم که واقعا کارهای خوبی شده اند اما تعدادشان اندک است. 
رزاق کریمی سپس درباره اینکه در حوزه مستندسازی از چه زاویه دیدی باید به این حماسه نگاه کرد، تأکید کرد: در این 
زمینه، زاویه دید می تواند متفاوت باشد و نمی توان با زاویه دید مشخص و دستوری در این راه قدم برداشت؛ چراکه قطعا 

نگاه ها متفاوت است. 
من فکر می کنم افرادی که در این زمینه فعالیت می کنند در ابتدا با مطالعه و پژوهش کافی وارد عمل شوند موفق می شوند. 
به عنوان مثال، می توان در این زمینه از بعُد تاریخی، معرفتی و دیگر زوایا به موضوع پرداخت ولی بازهم بستگی به شخصیت 

خالق اثر دارد؛ چون مسلما زوایای دید می توانند گوناگون باشند.

سینما چهره - خبر

باشــگاه خبرنگاران جوان: همسر جمشید مشایخی گفت: حال این هنرمند 
خوب اســت و تا دو روز آینده از بیمارستان مرخص می شود. گیتی رئوفی درباره 
آخرین وضعیت جسمانی این هنرمند گفت: جمشید مشایخی هفته گذشته تحت 
عمل جراحی قرار گرفت. اکنون حال او خوب است و قرار است تا دو روز آینده از 
بیمارستان مرخص شود. گفتنی است مشایخی هفته گذشته به دلیل بیماری سنگ 
کلیه در بیمارستان بستری شده بود. در این مدت سیدحسن قاضی زاده هاشمی وزیر 

بهداشت و دیگر هنرمندان به عیادت این بازیگر پیشکسوت رفته اند.

جمشید مشایخی از بیمارستان مرخص می شود 

مهر: میرمولا ثریا، هنرمندی که این  روزها نمایشــگاهی از آثارش در گالری خاک 
برپاست، به فارغ التحصیلان رشته صنایع دستی پیشنهاد کرد به ظرفیت های کهن 
هنر در ایران زمین با دیده معاصرتر نگاه کنند. وی افزود: به فارغ التحصیلان رشته 
صنایع دســتی در هر گرایشــی توصیه می کنم که در این حوزه خلاق باشند، زیرا 
این حوزه ها نیازمند دستیابی به زبان معاصر هستند. دانشجویان این رشته باید به 
ریشه های خود نگاه و در عین حال به چیزی که در درون خودشان می جوشد توجه 

کنند وبهتر است هرکس با مدیوم هایی کار کند که با آن آشناست. 

هنرهای سنتی را با فضای معاصر پیوند بزنیم

مهر: کارگردان ســینمای کودک و نوجوان با تأکید بر این که بدون ســرمایه 
نمی توان فیلم تولید کرد، گفت: یکی از مهم ترین ضرورت های تولید فیلم خوب، 
داشتن فیلم نامه خوب است. من در مدت اخیر، فیلم نامه های بسیاری خوانده  و 
متوجه شده ام که ضعف اصلی فیلم نامه ها حداقل در سینمای کودک و نوجوان 
این است که به این نوع از سینما، نگاه تلویزیونی دارند. فرزاد اژدری گفت: فرمول ها 
و موضوع هایی که برای سینمای کودک و نوجوان درنظر گرفته شده، فرمول های 

کاملاً قدیمی است و کسی دنبال موضوع های جدید نمی رود. 

فیلم های کودک را با فرمول های قدیمی می سازند
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گزارش

در جلسه نقد و بررسی مستند »خواب ابراهیم« 
عنوان شد

حاتمی کیا به من گفت تو فیلم خودت را بساز
هنر: در پی برگزاری سلســله نشست های فیلم های به نمایش درآمده 
در گروه هنر و تجربه، این هفته فیلم مستند »خواب ابراهیم« با حضور 
محمود کریمی)کارگردان( و مهدی کریمی )تهیه کننده( در محل سینما 
هویزه مشهد برگزار شد. در ابتدای این جلسه، مهدی کریمی تهیه کننده 
ایــن اثر و تهیه کننده فیلم »چ« دربــاره نگاه برخی از تولیدکنندگان به 
فیلم برداری پشت صحنه گفت: تلقی برخی  از فیلم مستند، همین کارهای 
گزارشی است که در قالب کلیپ منتشر می شود. از آن جایی که همیشه 
در این زمینه کمبودهایی وجود داشته، شما آیکون دی وی دی لوح فشرده 
فیلــم را می زنید و جز خنده و خراب کردن چند صحنه و شــام و ناهار 
خــوردن چیزی نمی بینید و تمام. برای همین اســت که من می گویم 
تــا زمانی که فرصت خلاقیت در یک اثر هنــری وجود دارد و درکنار آن 
امکان تداوم و تولید بهتر هم هست، این فضا رشد می کند و جدی گرفته 
می شود. وی بضاعت ســینمای ایران برای توجه به ساخت فیلم پشت 
صحنه را بســیار ناچیز خواند و اضافه کرد: ما برای ساخت این فیلم در 
وهله اول هدف مان این است که یک فیلم نمایشی و داستانی بسازیم. اما 
نکته ای که وجود دارد این اســت که من اعتقاد دارم همه فیلم ها در هر 
سطحی، لیاقت این را دارند که مستندی از آن ها ساخته شود. اما آیا واقعاً 
همه این فیلم ها، بضاعت این کار را دارند؟ متأسفانه اثری که مستقل باشد 

و حرفی برای گفتن داشته باشد هم تعدادش خیلی نیست.

 نمی خواستم با شیفتگی زیاد حاتمی کیا را نشان دهم
کارگردان  »خواب ابراهیم« در پاســخ به این ســؤال کــه چرا این قدر از 
شــخصیت اصلی اثرش فاصله گرفته و با او وارد دیالوگ نشــده، گفت: 
»خواب ابراهیم«، درباره فیلم »چ« نیســت، بلکه درباره حاتمی کیا است 
که »چ« را می سازد. من که قرار نبود حاتمی کیا را در این کار نشان بدهم، 
وگرنه به مدت یک ســال و نیمی که به صــورت منفصل همراهش بودم، 
به راحتی می توانســتم کلی مصاحبه بگیرم. حتی می توانستم از لحظات 
خصوصی اش هم فیلم بگیرم، ولی ترجیــح دادم یک جاهایی دوربین را 
خاموش کنم، چراکه دنبال حاشیه ها نبودم، چون فیلم »چ« خودش در 
همان زمان به اندازه کافی دچار چالش و مشکل بود. وی افزود: من دنبال 
»خواب ابراهیم« بودم که جزئی از ابراهیم بود؛ سیری که در مدح و رسای 
ایشان نباشد و علاوه بر این، شیفتگی هم در اثر دیده نشود. حالا نمی دانم 
چقــدر در این باره موفق بوده ام. ولی من از روز اول این تصمیم را گرفتم 
که جذابیت را کنار بگذارم و ســعی کنم جهــانِ خیالی کارگردان را به 
تصویر بکشم؛ درونیات ذهنی او را که دارد فیلمش را می سازد. می بینید 
که من دنبال چیزی بودم که ماهیت و موجودیت بیرونی نداشــت و این 
خیلی سخت بود. درواقع من فیلمی ساختم که حتی خود حاتمی کیا هم 
محور کار نبود و همه سعی من هم این بود که فیلم به سمت هیچ کس لیز 
نخورد. الان هم »خواب ابراهیم« این پتانســل را دارد که مثلاً اگر کسی 
بگوید می خواهم از فیلم برداری کار تصاویری داشته باشم، الان می توانم 
کمکش کنم. چون من چیزی حدود چهار و نیم ترابایت از پشت صحنه 

فیلم »چ« راش دارم.

 بیشترِ بازیگران با فیلم برداران پشت صحنه مشکل دارند 
کریمی از تنها گفت و گوی خودش با حاتمی کیا قبل از آغاز فیلم برداری 
یاد کرد و گفت: خود آقای حاتمی کیا روز اول با من صحبت کرد و گفت: 
ممکن است موقع ساختن فیلم، ما عصبانی شویم، تو کار خودت را بکن. 
حتی ممکن است اتفاقی بیفتد و سر تو خالی کنیم، ولی تو اعتنایی نکن. 

تو فیلمت را بساز و من هم فیلمم را می سازم. 
حتی به خاطر دارم کــه حاتمی کیا هیچ جای فیلم به خاطر من یا فیلم 
کاری نکــرد. هرچه بود، واکنش ها و رفتارهــای خودش بود. من درواقع 
کنترلی روی کار نداشتم، چون واقعاً آن ها داشتند خیلی جدی کارشان 
را می کردند. کریمی در ادامه از موضع نســبتاً منفی بازیگران فیلم »چ« 
نســبت به فیلم برداران پشــت صحنه صحبت کرد و افزود: جالب است 
برایتان بگویم که بیشــترین موضع منفی کار، نــه از ناحیه حاتمی کیا، 
که ازســمت بازیگران کار بود که خب البته من به آن ها تا حدودی حق 
می دهم، چراکه ذهنیت خوبی نسبت به آن ها وجود ندارد. ما حتی مورد 
کتک کاری بازیگر با فیلم بردار پشــت صحنه را هم داشته ایم. به هرحال 
بازیگر پشت صحنه ممکن است لباس راحتی پوشیده باشد یا درحال غذا 
خوردن باشد، یا توی فضای شخصی خودش باشد که ما حق نداریم به هر 

بهانه ای آن حریم را بشکنیم.
 فریبــرز عرب نیا تعریف می کــرد که یک بار مُچ یک فیلم بردار پشــت 
صحنه ای را گرفته که کیلومترها برای شــکار لحظه ای از بازیگر دنبالش 
آمده بود! خب همین خاطرات باعث می شود که برخی از بازیگران به کل 

قید حضور در فیلم پشت صحنه را بزنند. 

قدس از دلایل اعلام و لغو پی درپی پخش سریال های تلویزیونی گزارش می دهد

سرگیــجه در سیــما
 هنر/ تکتم بهاردوست  در سال های خیلی 
پیش از این، که هنوز صداوسیما به بلای تأسیس 
پی درپی شبکه های بدون برنامه مبتلا نشده بود، 
معمولاً سریال ها بعد از تولید شسته رفته و آماده 
و بدون هیچ عجلــه ای جایی در میان کنداکتور 
یکی از دو، سه شــبکه تلویزیون برای خودشان 
باز می کردند و مخاطب هم می دانست که بعد از 
این دو ســه بار تبلیغ، مطمئناً در فلان روز هفته 
شاهد پخش سریال موردنظرش خواهد بود و مثل 
امروز نبود که پخش یک ســریال مرتب امروز و 

فردا شود!
حالا و در این چندساله اخیر، بنابر دلایل متعددی 
ازجمله حساســیت بالای مخاطبــان و به قول 
دوســتی، شلوغ بازی رســانه های مختلف، دیگر 
نمی شود حتی به تبلیغ چندین باره و ماهانه یک 

سریال هم برای پخش آن دل خوش کرد.
با وجود تأسیس شبکه های متعدد در سال های 
گذشته، همیشه زمان کم و هزینه اندک و البته 
حساســیت بالای مخاطب، همه و همه گریبان  
تولیدات نمایشــی را گرفته و با وجود اعلام زمان 
پخش فلان سریال و بهمان برنامه، زمان پخش 
آن ها مرتب به تعویق می افتد. حالا چرا؟ مطمئناً 
این قضیه همه اش نمی تواند ملاحظات سیاسی 
باشد و موارد مختلفی در این امروز و فردا کردن ها 
دخیل اســت کــه در گفت و گو با تنــی چند از 
دست اندرکاران و سازندگان سریال های تلویزیونی 

به آن اشاره کرده ایم.

 شیطنت های مشکل ساز
در همین رابطه، مهران مهام، تهیه کننده باسابقه 
تلویزیون، ضمن اشاره به این نکته که این اعلام و 
لغو پی درپی پخش آثار مختلف، همه اش به خاطر 
حساسیت بالای مســئولان تلویزیون برای ارائه 
یک کار باکیفیت اســت گفت: بوده اند و هستند 
سریال هایی که برای مناسبت های مختلفی مانند 
ماه مبارک تهیه و تولید شده اند، ولی مدیر وقت 
پخش، بعد از تماشای کار می آید ـ البته با توجه 
به کیفیت و مضمون ـ می گوید صلاح نیست فلان 
سریال در زمان نام برده پخش شود و زمان پخش 

با یک ســری تعدیل و اضافات بــه وقت دیگری 
موکول می شــود. ولی وقتی می گویند فلان کار 
مناسب پخش نیســت، به معنای این که هدفی 
پشت این پخش نشــدن ها و به تعویق افتادن ها 
هست، نیست. به این معنا نیست که کار کلاً کنار 
گذاشته شود و در زمان دیگری هم حتی پخش 

نشود.
وی ادامه داد: این که شما می گویید چرا یک کار با 
وجود اعلان های متعدد به پخش نمی رسد، خود 
دلایل مختلفی دارد که مانع پخش یک سریال، 
علی رغم اعلام زمان آن اســت که در این سال ها 
موارد بی شــماری از این دست داشته ایم. همین 
اواخر سریالی مناسبتی داشتیم که با وجود پخش 
آنونس آن، چون گروه تولید نتوانستند سریال را 
به پخش برسانند، کار به زمان دیگری برای پخش 

موکول شده و هیچ اتفاقی هم نیفتاده است.

این تهیه کننده با اشاره به این که وجود هجمه هایی 
ازطرف رسانه ها و فضای مجازی تا چه حد می تواند 
مانع پخش این گونه آثار شود گفت: بخشی از این 
هجمه ها، شلوغ بازی ها و شیطنت هایی است که 
متأســفانه برخی دارند از آن ها سوءاستفاده های 
سیاسی می کنند، وگرنه برنامه سازان ما که از یک 

سیاره دیگری نیامده اند که ندانند خط قرمزهای 
ما کجاســت؟ این ها بچه هــای همین مملکت 
هستند. آن ها که نمی خواهند خدای نکرده با تولید 
یک ســریال به دولت و این مــردم توهین کرده 
باشند! همه از همین مردمیم و می دانیم باید چه 
بسازیم که مشکلی ایجاد نشود. بله، ممکن است 
اشتباهاتی بشود، همه ممکن است اشتباه کنند، 
خب هشــدار داده می شود و اصلاحات هم انجام 
می شــود. به هرشــکل به نظرم باید با سعه صدر 
بیشتری به مســائل نگاه کنیم و دیدمان را باز تر 
کنیم. مطمئن باشید که کسی به عمد نمی خواهد 
مشکل ایجاد کند. اگر اشتباهی هم به وجود آمده، 
حتماً برطرف شــده و دوستان ما حتماً درصدد 
جبــران آن برآمده اند. قرار نیســت به خاطر یک 
اشتباه، یک نفر یا یک برنامه را از دور خارج کنیم. 
بیاییم به هم مجال جبران بدهیم و اجازه ندهیم 

در این میان کسانی بیایند و از آب گل آلود ماهی 
بگیرند.

 تحمل مان کم شده
در ادامه احمد معظمی ضمن اشاره به این که به 
تعویق افتادن های متعدد پخش سریال ها، اکثراً 
به خاطر عدم یک مدیریت مناســب و مشکل در 
برنامه ریزی اســت، گفت: شــاید درنظر اول این 
اعلام ها و لغوهای پی درپی پخش ســریال های 
تلویزیونی، خیلی مفصل به نظر برسد، ولی حقیقت 
این است که همه این امروز و فردا کردن ها البته 
منهای چند اثر به خصوص، همه اش به خاطر نبود 
یــک برنامه ریزی درســت و عدم تعهد برخی از 

دوستان به قول هایشان است.
وی افزود: در ســال های پیش از این وقتی تولید 
یک اثر به اتمام می رســید، جایــش را در میان 
کنداکتــور پخش باز می کردنــد و عوامل هم با 
خیــال راحت و بدون هیچ گونــه عجله و نگرانی 
کار می کردند و بالتبع همه تلاش شــان این بود 
که فقط به کیفیت کار لطمه ای وارد نشــود. ولی 
الان به خاطر عجله و سرعتی که سوار بر کارهای 
مختلف شده، هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست و 
همه این ها به نداشتن یک چیدمان مناسب برای 
گــروه تولید برمی گردد. بارها دیده ایم که آنونس 
کار پخش شده و زمان پخشش هم مشخص شده، 
ولی بنابر دلایلی مثل حضور همزمان بازیگرهای 
کار در چند پروژه دیگر، ضبط ســریال با مشکل 
مواجه شده و طبیعتاً سریال به پخش نمی رسد 
و هزار و یک مشــکل دیگر که پیش آمدش اصلًا 
قابل پیش بینی نیست. این کارگردان جوان افزود: 
گاهی هم سلیقه ای برخورد کردن با برخی کارها 
در کنداکتور پخش، زمان آن را به تعویق می اندازد. 
حتی مسائلی مانند بازخورد مخاطبان آن سریال 
نیز می تواند پخش کار را با مشــکل مواجه کند. 
متأسفانه یک سری مسائل این روزها دست به دست 
هم داده و تماشــاگر ما را کم تحمل کرده است؛ 
این که نتوانند یک ســریال را با دید بازتر و سعه 
صدر بیشتری تماشا کنند و کوچک ترین حرفی 

برایشان ایجاد سوءتفاهم می کند.

آنچه می خوانید

قرار نیســت به خاطر یک اشتباه، 
یک نفر یا یــک برنامــه را از دور 
خــارج کنیم، بیاییــم به هم مجال 
جبران بدهیم و اجازه ندهیم در 
این میان کســانی بیایند و از آب 

گل آلود ماهی بگیرند
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خط شهرستان ها

نقشه كثيف زن و شوهر در مشهد لو رفت 
خط قرمــز: زوج جــوان كه بــا همدســتى دو فرزند خردســال مرتكب 

كلاهبردارى هاى شبانه مى شدند شناسايى و دستگير شدند. 
مرد  35ساله اى از چندى قبل نقشــه كلاهبردارى از شهروندان ساده لوح را 
طراحى كرد.  او با بررسى سايت ديوار افرادى كه كالايى را براى فروش در اين 
سايت گذاشته شناسايى وشبانه به همراه همسر 32ساله و دو فرزند خردسالش 

به خانه هاى اين افراد مراجعه مى كردند.
رئيس پليس استان خراسان رضوى درباره اين پرونده گفت:در پى گزارش چند 
فقره از اين نمونه كلاهبردارى هاى خانوادگى كارآگاهان پليس آگاهى خراسان 

رضوى براى پيگيرى موضوع وارد عمل شدند.
ســردار قادر كريمى افزود:كارآگاهان پليس آگاهى پس از تحقيقات لازم و با 
بررسى سرنخ هاى موجود،مرد 35ساله را چهره زنى و مورد شناسايى قرار دادند 

و پليس اين فرد و همسرش را دستگير كرد.
سردار كريمى گفت:در تحقيقات اوليه 50شاكى پرونده شناسايى و متهم اصلى 
پرونده به 30ميليون تومان كلاهبردارى با ترفند خريد كالا از فروشندگان سايت 

ديوار با چك پول هاى جعلى اعتراف كرده و تحقيقات ادامه دارد.

كلاهبردارى 400 ميليون ريالى مأمور قلابى 
خط قرمز: يك مأمور قلابى كه با وعده تهيه تسهيلات با سود پايين، از دو 
شهروند 400 ميليون ريال كلاهبردارى كرده بود، به دام كارآگاهان افتاد.

رئيس پليس آگاهى خراســان رضوى در تشريح چگونگى دستگيرى اين 
فرد شــياد گفت: با دريافت مرجوعه قضايــى مبنى بر كلاهبردارى فردى 

مأمورنما موضوع در دستور كار تيمى از كارآگاهان قرار گرفت.
وى افزود: در بررســى اظهارات مالباخته اين پرونده مشــخص شــد او با 
فردى كه خود را مأمور يكى از نهادهاى دولتى معرفى كرده آشــنا شده و 
اين فرد پس از مدتى با جلب اعتماد او و با وعده تهيه تســهيلات با سود 
پايين از دستگاه دولتى كه در آن مشغول به كار است، از وى و يكى ديگر 
از شــهروندان، در مجموع 400 ميليون ريال كلاهبردارى كرده و متوارى 

شده است.
ســرهنگ حميدرضا رزمخواه گفــت: كارآگاهان اداره مبــارزه با جعل و 
كلاهبردارى پس از بررســى دقيق اظهــارات مالباختگان، هويت متهم را 
شناســايى كرده و با كنترل محل هاى احتمالى تردد اين فرد، ســرانجام 
روز شــنبه او را در محدوده بلوار حجاب قاسم آباد شناسايى و در اقدامى 

ضربتى و غافلگيرانه دستگير كردند.
به گفته وى، اين متهم پس از بازجويى هاى تكميلى و سير مراحل قانونى 

با صدور حكم قضايى روانه زندان شده است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

هوشيارى پليس مشهد 6 سارق 
و قاپ زن حرفه اى را به دام انداخت

خط قرمز - كاهانى مقدم: يك سارق حرفه اى كه با ترفندى 
خاص و به صورت سريالى از فروشگاه پوشاكى در مشهد دزدى 
مى كرد، سرانجام به دام افتاد. فرمانده انتظامى مشهد به خبرنگار 
ما گفت: روز شنبه در پى گزارش سرقت از يك فروشگاه پوشاك 
در محدوده خيابان 17 شــهريور اين شــهر، تيمى از مأموران 
كلانترى 17 براى بررسى موضوع به محل اعزام شدند. سرهنگ 
محمد بوســتانى افزود: مأموران كلانترى با حضور در محل و 
بررسى اظهارات مالك فروشگاه كه به يكى از مشتريان ثابتش 
مظنون بود، دوربين هاى مداربسته فروشگاه را بررسى كردند كه 
در نتيجه مشخص شد ســارق در پى اعتماد مالك فروشگاه و 
سوءاستفاده از غفلت وى، 14 عدد مانتو و دو عدد چك پول 500 
هزار ريالى را دزديده و به داخل خودرو پرايدش برده است. وى 
گفت: مأموران در ادامه ضمن دستگيرى متهم، اموال مسروقه را 
نيز كشف كردند. اين متهم در بازجويى هاى به عمل آمده تاكنون 
به سرقت حدود 30 ميليون ريال از اجناس مغازه شاكى اعتراف 
كرده كه تحقيقات از او با هماهنگى مقــام قضايى ادامه دارد. 
رئيس پليس مشهد در ادامه خاطرنشان كرد: مأموران كلانترى 
20 قاســم آباد نيز بامداد روز شــنبه، پس از دريافت گزارش 
زورگيرى نافرجام از راننده يك خودروى پرايد، در محدوده بلوار 
شــاهد، با اجراى طرح مهار و گشت زنى در اين محدوده، افراد 
زورگير را كه دو جوان 18 و 20 ســاله هستند، در كمتر از 30 
دقيقه شناسايى و دستگير كردند. وى اظهار داشت: تحقيقات از 
اين متهمان هم براى كشف ديگر جرائم احتمالى آنان ادامه دارد. 
به گفته ســرهنگ بوستانى، همچنين با سرعت عمل مأموران 
كلانترى سناباد مشهد، يك قاپ زن حرفه اى دستگير و به 13 

فقره سرقت اعتراف كرد.
وى افزود: ســاعت 18 روز شنبه نيز يكى از تيم هاى گشت 
كلانترى 15 سناباد مشــهد، هنگام گشت زنى در محدوده 
خيابان صادقى با درخواست كمك خانمى جوان براى بررسى 
موضوع وارد عمل شدند. در بررسى اظهارات مالباخته مشخص 
شــد درحال رفتن به سمت منزل بوده كه جوانى موتور سوار 

كيف همراهش را قاپيده و متوارى شده است.
سرهنگ بوســتانى اظهار داشت: تيم گشت كلانترى ضمن 
اعلام موضوع به مركز پيام و اجراى طرح مهار، به گشت زنى 
در همان محدوده پرداختند و لحظاتى بعد در محدوده خيابان 
صادقى 18، سارق را كه در كمين طعمه ديگرى بود، شناسايى 
و در اقدامى غافلگيرانه او را دستگير كردند. وى ادامه داد: متهم 
كه فردى سابقه دار بوده و اعتياد شديد به مواد مخدر دارد، در 
بازجويى هاى به عمل آمده و مواجهه با شاكى به بزه انتسابى 
اعتــراف كرد. متهم در ادامه تحقيقات و طى چندين مرحله 
بازجويى هاى علمى، به 13 فقره كيف قاپى و موبايل قاپى در 
محدوده بلوار قره نى، ابوطالب، عبدالمطلب، كلاهدوز، خيام، 
الماس شرق و خيابان صادقى و فروش آن ها به افراد مالخر در 
منطقه اسماعيل آباد و پنجراه عدالت اعتراف كرد. وى در ادامه 
از دستگيرى دو عامل موبايل قاپى توسط مأموران كلانترى 16 
احمد آباد در محدوده خيابان ملاصدرا خبر داد كه در مواجهه 

حضورى توسط 4 نفر از شهروندان مالباخته شناسايى شدند.

خط خبر

شليك پنج گلوله به يك محيط بان  
خط قرمز: يك محيط بان در حومه شهر رودبار جنوب مورد سوءقصد قرار گرفت و به ضرب 
پنج گلوله ساچمه اى مجروح شد. در ساعت 16:30 عصر پنجشنبه 4 آبان 96 محيط بان عماد 
افضلى ســاردو در حومه شهر رودبار جنوب (محل خدمتش) مورد سوءقصد سرنشينان يك 
دستگاه پژو 405 كه يك زن و يك مرد بودند قرار گرفته و زنى كه سرنشين خودرو پژو بوده 
است به سمت محيط بان سه تا پنج گلوله ساچمه شليك كرده است. وضعيت عمومى محيط بان 

مصدوم در حال حاضر مناسب است و در بيمارستان شهرستان كهنوج بسترى شده است.

خط قرمز: پســر جوان كه در درگيرى به خاطر يك سيلى 
دست به جنايت زده بود ديروز پاى ميز محاكمه ايستاد وادعا 

كرد ضربه اى كه به قربانى زده است، كشنده نبوده است. 
رسيدگى به اين پرونده از يازدهم تير سال 92 به دنبال زخمى 
شدن پسر 20 ساله اى به نام سعيد در يك مغازه ساندويچى 
در شهررى در دســتور كار پليس  قرار گرفت. شواهد نشان 
مى داد ســعيد پس از درگيرى با چهار پسر هم محله اى به 
شدت زخمى و به بيمارستان منتقل شد. يك روز از درگيرى 
خونين در ساندويچى گذشته بود كه سعيد به خاطر شدت 
جراحات جان سپرد و رديابى عاملان جنايت  آغاز شد. ساعتى 
از اين ماجرا نگذشته بود كه مهدى 19 ساله در حالى كه آثار 
بريدگى چاقو روى سر و بدنش نمايان بود به كلانترى شهررى 
رفت و به درگيرى خونين با ســعيد اعتراف كرد. وى گفت: 
وقتى درگيرى بين من و سعيد بالا گرفت او با چاقو به سر و 
ســينه ام زد و من هم براى دفاع از خودم چند ضربه چاقو به 
او زدم. پليس در بررسى هاى بعدى دريافت در اين درگيرى 

سه دوست صميمى مهدى به نام هاى بنيامين، وهاب و اميد 
نيز شركت داشته اند. اين ســه متهم نيز بازداشت شدند اما 
ادعا كردند ضربه اى به قربانى نزده اند. به اين ترتيب آن ها آزاد 
شدند. مهدى در شعبه دهم دادگاه كيفرى يك استان تهران 
پاى ميز محاكمه ايستاد و گفت: من و سعيد بچه محل بوديم 
اما چند روزقبل از اين ماجرا سر موضوع كوچكى با هم درگير 

شــديم و او سيلى به صورتم زد. وقتى ماجرا را با دوستانم در 
ميان گذاشتم همگى مشروب خورديم و سوار پژو اميد شديم 
و در خيابان هاى شهر رى دنبال سعيد گشتيم تا اينكه او را 
در ســاندويچى يافتيم. وى ادامه داد: من و بنيامين در حالى 
كه چاقو و قمه در دست داشتيم وارد ساندويچى شديم. سعيد 
به محض روبه روشدن با ما يكى از صندلى هاى ساندويچى را 
برداشت و به سمت ما حمله كرد. من او را هل دادم و در حالى 
كه روى زمين افتاده و با پاهايش از خودش دفاع مى كرد چند 
ضربه چاقو به پايــش زدم. در آن درگيرى بنيامين، وهاب و 
اميد نيز قمه و چوب در دست داشتند.باور كنيد ضربه اى كه 
به سعيد زدم كشنده نبود.من از ترسم با چاقو خودزنى كرده 

بودم تا پليس را گمراه كنم. اما حالا مى گويم اشتباه كرده ام.
متهم درادامه گفت:من در آن زمان بچه بودم. به مرخصى از 
خدمت سربازى آمده بودم كه اشتباه كردم و سر يك سيلى با 
سعيد درگير شدم. در پايان اين جلسه هيئت قضايى وارد شور 

شد تا راى صادر كند.

سربازى كه در مرخصى تبديل به يك قاتل شد

دوئل مسلحانه 2 برادر بر سر ارثيه خانوادگى  
خط قرمز: منابع آگاه در اســتان ايلام از درگيرى مسلحانه دو برادر سر ارثيه پدرى 
خبر دادند. مشاجره و دعواى مرسوم و بسيار قديمى برادران بر سر ارث پدرى، در شهر 

ايلام يك برادر را رهسپار بيمارستان و ديگرى را  -به احتمال زياد- عازم زندان  كرد.
اين 2 برادر به دنبال اختلاف بر ســر ارثيه درگير مى شوند كه درجريان درگيرى 
يكى از آن ها با اســلحه شــكارى برادر خود را از ناحيه پاى چپ مصدوم و روانه 

بيمارستان مى كند.

پدر خارجى كودك 2 ماهه زن ايرانى اش را كشت
خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: يك مرد 34 ساله تبعه 
افغانســتان با بى رحمى كودك 2 ماهه اش را در مشهد به 

قتل رساند.
به گزارش خبرنگار ما صبح روز گذشته خبر مرگ اين كودك 
توسط پرسنل بيمارستان شهيد هاشمى نژاد مشهد به مأموران 

پليس و سپس به بازپرس ويژه قتل عمد اطلاع داده شد.
به دنبال آن قاضى كاظم ميرزايى به همراه پزشــك قانونى 
و اكيپى از كارآگاهان جنايى، ضمن حضور در بيمارســتان، 
تحقيقات گسترده اى را در اين زمينه آغاز كردند. هر چند در 
گزارش كادر درمانى مرگ اين پسربچه دو ماهه كه بنيامين نام 
داشت، مشكوك اعلام شده بود، اما بررسى هاى دقيق پزشك 
قانونى، با توجه به آثار خراش كنار گردن و شكستگى جمجمه 
كودك، احتمال مرگ وى بر اثر كودك آزارى را قوت بخشيد. 
به همين منظور مادر بنيامين كه ايرانى است مورد بازجويى 
قرار گرفت او كه ابتدا سعى مى كرد با داستان سرايى هرگونه 
اتهامى را از خود و همسر افغانى اش دور و مسير تحقيقات را 

منحرف كند، وقتى در برابر سؤالات تخصصى قاضى ميرزايى 
قرار گرفت، لب به اعتراف گشــود و گفت كه چون بنيامين 
شــديداً گريه مى كرد، پدرش عصبانى شــده و او را به ديوار 

كوبيده و او تمام اين صداها را از بيرون اتاق شنيده است.
با اعترافات اين زن 22 ساله، شوهر افغانى او نيز تحت بازجويى 
قــرار گرفت و در حالى كه ابتدا تلاش مى كرد خود را بى گناه 
جلوه دهد. مدعى شــد حال فرزنــد دو ماهه اش صبح كه از 
خواب بيدار شــده به هم خورده و پس از انتقال به درمانگاه و 

سپس در بيمارستان جان باخته و او علتش را نمى داند.
اين مرد اما در مواجهه با همسرش و آثار و شواهد موجود در 
منزل مسكونى آنها بناچار اعتراف كرد كه چون بنيامين گريه 
مى كرد، عصبانى شده و او را نه به ديوار كه به زمين زده است.

ادامه اين گزارش حاكى اســت، بــا اعترافات صريح اين مرد 
كه از همســر اول خود نيز داراى يك فرزند 10 ســاله است 
و مادر ايرانى بنيامين (كودك مقتول) همسر دوم او محسوب 
مى شــود، قاضى كاظم ميرزايى ضمن صدور دستور انتقال 

جسد كودك به پزشكى قانونى، اكيپى از كارآگاهان را مأمور 
تحقيق بيشتر پيرامون اين جنايت كرد.

مرگ خودخواسته مرد نااميد
ادامه گزارش خبرنگار ما حاكى اســت ســاعتى پس از اين 
جنايت نيز خبر خودكشى مرد جوانى در منزل مسكونى اش 
در محدوده چهــارراه خواجه ربيع به بازپرس ويژه قتل عمد 

دادسراى عمومى و انقلاب مشهد اطلاع داده شد.
با حضور مقام قضايى در محل و بررســى هاى اوليه مشخص 
شد كه اين مرد حدوداً 35 ساله زمانى كه در غياب همسر و 
دو فرزندش در منزل تنها بوده بر اثر تألمات روحى و ناراحتى 
عصبى به وسيله طنابى پلاستيكى خود را در آشپزخانه منزل 

حلق آويز كرده و جان باخته است.
تحقيقات كارآگاهان اداره جنايى پليس آگاهى خراسان رضوى 
زير نظر قاضى ميرزايى براى روشن شدن تمامى ابعاد و زواياى 

تاريك پرونده اين حادثه در حال انجام است. 



خط هشدار

ويروسى خطرناك در كمين شماست؛ 
فريب دو گيگ اينترنت رايگان را نخوريد!

ايــن ويروس خطرنــاك ايرانى 
كــه با وعــده دريافت دو گيگ 
اينترنــت رايــگان كاربــران را 
مجاب به كليك روى يك لينك 
مى كند، پس از نصب در گوشى 
كاربر، خودكار شــروع به ارسال 
پيامك با گوشى قربانى به تمام 

مخاطبان وى، مى كند.

نحوه عملكرد ويروس پيامكى ايرانى
ابتدا پيامكى از شخصى كه شماره شما را در مخاطبان خود ذخيره كرده دريافت 
مى كنيد. جالب اينجاست كه متن پيامك مورد نظر تكرارى نيست؛ اما محتواى 
تمام پيامك ها شبيه به هم بوده و يك لينك در آن ها قرار دارد. محتوى مورد نظر 
طورى نوشته شده كه علاوه بر خودمانى بودن، وعده 2 گيگابايت اينترنت رايگان را 
به كاربر مى دهد و وى را مجاب به كليك روى لينك داخل آن مى كند. شما چون 
پيامك را از يكى از نزديكان يا افراد مورد اعتماد خود دريافت كرده ايد به راحتى 
لينك آن را باز مى كنيد و گوشى شما به راحتى به اين ويروس آلوده خواهد شد. 

درســت بعد از نصب ويروس، خودتان نيز به يكى از منتشركنندگان اين ويروس 
تبديل مى شويد.

 برخى از جملات متنوع اين پيامك:
برو تو اين كانال www.sl.qbia…. امتحان كردم دوگيگ اينترنت ميدن

بيا تو اين كانال www.sl.qbia…. امتحان كردم دوگيگ اينترنت هديه ميدن
ســلام اينجــا 2گيــگ اينترنــت مجانــى ميــدن مــن گرفتم بــرو بگير

.…www.sl.qbia 
حتى ممكن است آدرس لينك نيز تغيير كند، پس لازم است بسيار هوشيار باشيد.
 درصورتــى كه پيامكى با اين مضمون دريافت كرديد، به هيچ وجه لينك داخل 
آن را باز نكنيد و ارسال كننده پيامك رااز آلوده شدن گوشى وى به اين ويروس 

مطلع سازيد.

پس از باز كردن لينك چه مى شود؟
لينك داخل پيامك شما را به يك سايت ارجاع مى دهد كه پس از 5 ثانيه آن وب 
سايت لينك عضويت يك كانال تلگرام را براى شما باز مى كند، اما عضويت در كانال 
تلگرامى تنها يك كلك براى گمراه كردن و انحراف ذهن كاربر است. همزمان با باز 
شدن لينك عضويت در كانال مورد نظر، فايل نصب ويروس هم بر روى گوشى شما 

دانلود شده و اگر آن را نصب كنيد كار تمام است.
 جالب اســت بدانيد، اين ويروس پس از نصب (كه در زمان بسيار كوتاهى انجام 
مى شود) هيچگونه آيكونى در منوى گوشى شما ايجاد نخواهد كرد، به همين دليل 

بيشتر كاربران اصلا متوجه نصب آن نخواهند شد.

بعد از نصب ويروس چه مى شود؟
از اينكه ويروس بر روى گوشى شما نصب شد، گوشى به حال سايلنت رفته و شروع 
به ارسال پيامك به تمام مخاطبان داخل موبايل شما خواهد كرد. اين كار ضمن 
انتشار ويروس ميان مخاطبان صاحب گوشى، هزينه ارسال پيامك سنگينى نيز 

براى گوشى قربانى به دنبال خواهد داشت!

چگونه ويروس پيامكى را از گوشى خود حذف كنيم ؟
 با اينكه آيكون برنامه (ويروس) نصب شــده در منوى گوشى قربانى وجود ندارد، 
امــا همچنان مى توانيم آن را در بخش برنامه هاى نصب شــده Apps  از منوى 
تنظيمات Setting  سيســتم عامل اندرويد پيدا كرده و از همان منو برنامه را از 

گوشى حذف كنيم.
راه حل بعدى، تنظيمات كارخانه اى گوشى است كه البته با توجه به اينكه از روش 

بالا امكان حذف ويروس وجود دارد، نيازى به اين روش نيست.
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دختر 27 ساله در شب تولدش 
كچل شد 

جوان  دختــر  قرمز:  خط 
تصور نمى كرد اســترس و 
ســكوتش پس از اين رنج 
طاقت فرسا، مثل خوره به 
جــان موهايش بيفتد.  اين 
دختر جوان در روز تولدش 
مورد تجاوز  قرار گرفت اما 

سكوت كرد و غصه اين مشكل را به تنهايى روى دوش خود 
كشيد. اين غصه خوردن ها اما كار دست دختر جوان داد پس 
از ريختن موهايش با مراجعه به پزشك دريافت كه به خاطر 
آزار و اذيت با مشكل مو مواجه شده است. ماجرا از اين قرار بود 
كه «استفانى گيئوركى» در روز تولد  27 سالگى خود از سوى 
راننده اى كه او را از ميهمانى تولدش به منزل برمى گرداند مورد 
تجاوز قرار گرفت. روز بعد از اذيت و آزار جنســى او از ترس 
آبرويش تصميم گرفت به جاى اين كه از دست مرد متجاوز 
شــكايت كند و موضوع را با كسى در ميان بگذارد، سكوت 
اختيار كند. در روز 18 جولاى امسال گيئوركى متوجه شد 
كه موهايش شديداً شروع به ريزش كرده و مخصوصاً با هر بار 
دوش گرفتن مقدار زيادى از موهاى خود را از دست مى داد. 
بــه همين علت تصميم گرفت تا به دكتر مراجعه كند و راز 

ريزش موهايش را فهميد.
به همين خاطر تصميم گرفت تا موهاى سرش را بتراشد تا 
ديگر بيش از اين از مشــاهده ريزش موهايش عذاب نكشد.

حالا گيئوركى با نگاهى به گذشته بر اتفاق ناگوارى كه برايش 
روى داده بود، تأسف مى خورد كه چرا پس از آن اتفاق سكوت 

اختيار كرد و از راننده متجاوز شكايت نكرد.
او مى گويد: از فرداى روز مورد اذيت و آزار جنسى قرارگرفتن 
توســط راننده تبهكار، صدايى در گوش من نجوا مى كرد كه 
چرا از خودت دفاع نكردى و آن مرد را به سزاى عمل پليدش 

نرساندى.

پليس آمريكا در جست وجوى
 قاتل سريالى 

فلوريدا  پليس  قرمز:  خط 
با همــكارى پليس فدرال 
آمريكا جست وجوى خود 
قاتل  دســتگيرى  براى  را 
ســريالى كه تاكنون 3 تن 
را در ايــن منطقه به قتل 
رســانده اســت آغاز كرد.  

دوربين هاى مداربسته مستقر در منطقه از مظنون پرونده فيلم 
و عكس گرفته است.فرد مورد نظر يك ژاكت بلند و كلاه بر 
سر گذاشته است. كارآگاهان پليس  بر اين باورند كه مظنون 
با شليك به قربانيان خود آن ها را به قتل  رسانده و در خيابان 
رها كرده است. «برايان دوگن» رئيس پليس منطقه در اين باره 
گفت:« اميدواريم بتوانيم با رديابى تلفن همراه مظنون هويت 
وى را فاش كنيم. قربانيان ممكن است به صورت تصادفى و 
رندومى هدف قاتل   قرار گرفته باشند. مأموران ما هنوز ارتباط 

بين قاتل و قربانيان را پيدا نكرده اند.»

شليك مرگ پليس كانادا به شوهرقاتل
خط قرمز: پليــس كانادا 
به مرد 70 ســاله اى كه در 
را  همسرش  بيمارســتان 
كشته بود شــليك كرد و 
وى را كشت.  قربانى پس 
از ورود به بيمارستان «نورتم 
برلنــد» در بخش اورژانس 

به همســرش شليك كرده و پليس  براى متوقف كردن وى 
مجبور شده تا به سمت اين مرد تيراندازى كند.

گزارش هــاى پليس نشــان مى دهد انگيزه ايــن مرد براى 
تيراندازى روشن نيست و كارآگاهان در حال انجام تحقيقات 
در اين ارتباط هستند.  گزارش هاى موجود نشان مى دهد كه 
زن و شوهر كشته شــده مردى 70 ساله و همسر 78 ساله 

وى بوده اند.

صاعقه در كلمبيا قربانى گرفت  
خط قرمز: رسانه هاى داخلى كلمبيا اعلام كردند: بر اثر وقوع 

رعد و برق دو تن در اين كشور جان خود را از دست دادند. 
بنابر اعلام رسانه هاى داخلى كلمبيا در اين حادثه  يك پدر و 
پسر كه به دليل رعد و برق و حفاظت از خود به زير درخت 

پناه بردند گرفتار صاعقه شده و جان باختند.

پدر و مادر شكنجه گر نوزاد 4 ماهه 
دستگير شدند 

مرد  و  زن  قرمــز:  خط 
اتهام شــكنجه مرگبار  به 
نوزاد 4 ماهه شان، زندانى 
شــدند.  زوج قاتــل و دو 
فرزنــد خردسالشــان كه 
زندگــى  شــهر«آيووا»  در 
مى كردند، زمانى كه با جسد 

پسرشان روبه روشدند از گروه هاى امدادى كمك خواستند. 
از آنجا كــه امدادگران وضعيت نوزاد جان باخته و زن و مرد 
جوان را مشــكوك ديدند، با پليس  تماس گرفتند. مأموران 
در تحقيقات مقدماتى دريافتند پسرك دست كم يك هفته 
روى ســبد تاب اتاقش بى حركت مانده و پوشك اش عوض 
نشــده و بدن سوخته اش باعث عفونت و مرگش شده است. 
با اين شواهد زن و مرد جوان بازداشت شده وتحت بازجويى 

قرارگرفتند. 

عشق رسواكننده شهردار 63 ساله به 
دختر 19 ساله 

خــط قرمز: درخواســت 
طلاق شــهردار سابق شهر 
«بريلينگتون» انگليس كه در 
63 سالگى عاشق كارگر 19 
ساله مزرعه اى شده، جنجال 
بسيارى به پا كرد.  به گزارش 
رســانه ها، «جان كوپسى» از 

چندى قبل به دختر 19 ساله فقيرى به نام «ديزى تاملينسون» 
علاقه مند شــد. دختر جوان هم مدعى است عاشق اين مرد 
شده است به همين خاطروقتى موضوع خواستگارى مرد مورد 
علاقه اش را با خانواده اش درميان گذاشــت با استقبال آن ها 
روبه روشــد. بدين  ترتيب قرار شد آن ها پس از طلاق مرد 63 
ساله از همسرش، در مراسمى باشكوه با يكديگر ازدواج كنند. 

خط  بين الملل
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خط قرمز- سعيد كوشافر: ماجرا در عصر 
يك روز پاييزى در شــهر مشهد رقم خورد 
جايى كه پيرمرد آهسته در حركت بود، هيچ 
عجله اى نداشت كه پايش را بيشتر روى پدال 

گاز بفشارد.
خيابان خلوت بود و باد برگهاى درختان را به 
اين سو و آن ســو مى برد، پيرمرد به نظرش 
رسيد كه ماشين را جايى متوقف كرده و با پاى 
پياده در خيابان قدم بزند تا به خانه دخترش 
برسد. جاى پارك خالى را در آنسوى خيابان 
ديد، با احتياط تمام چراغ راهنما را زد تا براى 
دور زدن در خيابان آماده شــود، ماشين را از 
خط ســفيد ميانه خيابان عبور داده بود كه 
ناگهان همزمان با صــداى برخوردى به جلو 
پرتاب شد، شايد اگر كمربند ايمنى را نبسته 
بود استخوانها و جمجمه اش در شيشه جلوى 
ماشين شكسته بود. ماشين را متوقف كرد و 
پياده شد، يك راننده جوان در حاليكه متوجه 
دور زدن پيرمرد شــده بود و در همان مكان 
قصد ســبقت از پاترولى را داشــت كه او هم 
آهسته در حال حركت بود و مرد جوان بخاطر 
سرعت سرسام آورش نتوانسته بود خودرو را 
كنترل كند و علاوه بر سبقت روى خط ممتد 
خيابان از عقب به ماشين پيرمرد كوبيده بود. 
جوانك كه بخشى از پژوى خودش هم صدمه 
ديده بود به طرف پيرمرد حركت كرد، پيرمرد 
گمان كرد قصد عذرخواهــى دارد، اما چند 
ناسزا و حرف ركيك و تهمت تنها چيزى بود 
كه از مرد جوان عايدش شــد، در نهايت هم 
جوانك وقتى ديد پيرمرد توانايى درگيرى با او 
يا جلوگيرى از تردد خودرواش را ندارد، بدون 
توجه به حرف پيرمــرد كه بايد پليس بيايد 
و تكليف اين تصادف را روشــن كند، سوار بر 
ماشينش شــد و رفت و پيرمرد را با خسارت 
وارده و گوشى موبايل در دست در خيابان تنها 
گذاشت. عابران هم كه شاهد صحنه بودند لبى 

به دندان گزيدند و رفتند.

چه بايد كرد
پيرمــرد مانده بود چه كنــد؟ با 110 تماس 
گرفت و ماجرا را براى اپراتور پليس مشــهد 
شــرح داد، اپراتور هم در كمال خونسردى و 
متانت از پيرمرد پرسيد كه آيا موفق به ثبت 
شماره خودروى فرارى از صحنه تصادف شده 

است يا خير؟
پاســخ پيرمرد مثبت بــود، او حتى احتمال 
مى داد كــه دوربين هاى آپارتمانها، مغازه ها و 
ادارات مستقر در محل صحنه تصادف را ثبت 
كرده باشند. اپراتور با دقت و متانت گفت كه 
در صورتى كه شماره خودرو را نداشته باشيد، 
پليس با چك كردن دوربين هاى محل و مسير 
نسبت به پيدا كردن شماره پلاك خودرو اقدام 
خواهد كرد، اما حال كه شماره پلاك خودرو 
را داريــد با مراجعه به نزديكترين كلانترى از 
فرارى صحنه تصادف شكايت كنيد تا مأموران 

نسبت به شناسايى و احضار وى اقدام نمايند.
او پس از بيان مسئله با دژبان خوش اخلاق و 
خوش برخورد كلانترى سجاد مشهد به سمت 
اتاق افسر نگهبان راهى شد، مقابل ميز شلوغ 
افسر نگهبان ايستاد تا جناب سروان به او نگاه 
كند، اين انتظار آنقدر طولانى شــد كه ناچار 
شد خود لب به سخن بگشايد و ماجرا را براى 
سروان توضيح دهد. اما جناب سروان برخلاف 
گفته پليس 110 هيچ شكايتى را وارد ندانست 
و به پيرمرد دو توصيه كرد، اول اينكه روز بعد 
به دادسرا رفته و اقدام به تنظيم شكايت عليه 
راننده فــرارى كند، دوم اينكه به نزديكترين 
شــعبه راهنمايى و رانندگــى محل تصادف 
مراجعه كرده و موضوع را به اطلاع آنها برساند 

شايد برايش كارى كنند. 
پيرمرد سرخورده و مأيوس از مأموران پليس و 
در عجب از اظهارات اپراتور 110 تصميم گرفت 
در اسرع وقت موضوع را به اطلاع راهنمايى و 
رانندگى برســاند، او راهى مركز راهنمايى و 
رانندگى ميدان جانباز شد، خوشبختانه رئيس 
شعبه هم حاضر بود، سرهنگ حاضر در دفتر 
پس از شــنيدن ســخنان پيرمرد در كمال 
احترام و ادب از او خواست كه در نزديكترين 
شعبه شوراى حل اختلاف طرح شكايت نمايد.

مسير نافرجام
پيرمرد اندك اندك كلافه مى شد، پاسكاريهاى 
پى در پى و اطلاعات نادرستى كه مقام هاى 
انتظامى مشــهد به او مى دادند، او را به اين 
نتيجه رساند كه هيچ كدام اطلاع درستى از 
سرنوشت چنين مواردى ندارند، اگر چه خسته 
و ملول شــده بود اما تصميم گرفت راهى كه 
ســرهنگ راهور پيش پايش نهاده بود را هم 

پيگيرى كند.
او راهى شــوراى حل اختلاف شد، به عريضه 

نويس حواله اش دادند.
پيرمرد موضــوع را با خانــم عريضه نويس 
در ميان گذاشــت، خانمى كه اگرچه عنوان 
عريضه نويسى را يدك مى كشيد اما دانشجوى 
حقوق بود و به زودى در قامت يك وكيل به 
شهروندان خدمت مى كرد. خانم عريضه نويس 
كه احوال ناخوشــايند پيرمرد را ديد گفت: 
پدرجان براى شــكايت بايد 100 هزار تومان 
تمبر باطل كنيد، براى تعيين خســارت هم 
150 هزار تومان پول كارشناسى بدهيد. بعد 
از واريز 250 هزار تومان و طرح شــكايت ما 
مى توانيم نام و نشانى فرارى صحنه تصادف 
را مشــخص كرده و ميزان خسارت را تعيين 

كنيم و ديگر هيچ.
بعد از اين اگر تمايل داشته باشيد موضوع را 
پيگيرى كرده و خسارتتان را از راننده فرارى 
بگيريد بايــد 100 هزار تومان ديگر بپردازيد 
تا يك شــكايت جداگانه براى طلب خسارت 
تنظيم شــود. زن جوان در پاسخ به پرسش 
پيرمرد كه اگر خســارت كمتر از 350 هزار 

تومان باشــد يا راننده فرارى مشكلى داشته 
باشــد، يعنى خودرو اش دزدى باشد، تغيير 
مكان داده باشد و به تماس هاى پليس جواب 
ندهد چه مى شود؟ گفت: البته در خيلى مواقع 
هم همينطورى مى شود و شاكى يا به پولش 
نمى رسد يا شش ماه تا يك سال زمان مى برد 
كه خســارتش را بگيرد و بعضى مواقع حتى 
از اين هم بيشــتر، يعنى بايد منتظر بماند تا 
طرف بخواهد ماشينش را بفروشد بعد كه براى 
تعويض پلاك اقدام كرد با شكايت روبرو شود.

خانم عريضه نويــس در عين حال گفت كه 
اگر بتوانيد راننده فرارى را شناسايى كنيد يا 
با پاى خودش به شــوراى حل اختلاف بيايد 
موظف است علاوه بر خسارت وارده هزينه هاى 

دادرسى را هم پرداخت كند.

مسئولان چه مى گويند
خبرنگار ما كه سنگ صبور اين پيرمرد شده 
بود اقدام به پيگيرى موضوع از مقامات مسئول 
كرد، او از معاونت اجتماعى فرماندهى انتظامى 
خراسان رضوى طلب راهنمايى كرد كه شماره 
تلفن يــك آژانس هواپيمايى را در اختيارش 
گذاشتند، اما بعد مسيرش به سرهنگ سبحان 
ايزدى، رئيــس اداره فرهنگ و ترافيك راهور 

خراسانى رضوى ختم شد.
سرهنگ ايزدى اظهار داشت: اصولاً رانندگانى 
از صحنه تصادف فرار مى كنند كه مشــكل 
دارند، اين مشــكلات هم دو دســته است يا 
مربوط به خودرو است يا مربوط به راننده، در 
هر دو صورت راننده حاضر نيست كه با پليس 
رودررو شود. وى يادآور مى شود: پس از كشف 
شماره پلاك خودروى فرارى، شاكى اقدام به 
طرح شكايت در شوراى حل اختلاف كرده و 
اين شورا مشخصات مالك خودرو را در اختيار 
راهنمايى و رانندگى قرار مى دهد تا نسبت به 

احضار وى اقدام شود.
به گفته سرهنگ ايزدى پس از احضار مالك 
خودرو، دو مركز در مشهد تدارك ديده شده 
كه يك كارشــناس تصادفات به طور دايم در 
آن ها حضور دارد و اقدام به ترســيم كروكى 
صحنه تصادف با عنوان «صحنه بهم خورده» 
كــرده و مقصر و ميزان تقصير هــر كدام را 
مشخص مى كند تا پرونده به دستگاه قضايى 

ارايه شده و به شكايت شاكى رسيدگى شود.
وى در پاســخ به اين پرسش خبرنگار ما كه 
اگر در خيابانى خلوت، شب تاريك يا جاده اى 
دورافتاده تصادفــى رخ داد و راننده مقصر از 
صحنه گريخت و همه راه ها براى شناســايى 

راننــده خاطى به بن بســت خــورد تكليف 
خسارت ديده چيســت، مى گويد: بر اساس 
قانونى كه جديد ابلاغ شده در هنگام تقسيم 
مبلغ بيمه شخص ثالث، 20 درصد به حسابى 
با عنوان «صندوق خسارات ديه قوه قضاييه» 
واريز مى شود كه در صورت تشخيص قضات 
خسارات وارده از محل اين صندوق پرداخت 

خواهد شد.
اما در ميان اين مسئولان كه روحيه پاسخگويى 
كمترى دارند، قاضى بخشــى محبى، معاون 
دادستان مشــهد، از جمله مقامهاى قضايى 
است كه ارتباط خوبى با رسانه ها دارد و هرگز 
به آنها نه نمى گويد يا آن ها را به ديگران حواله 

نمى دهد.
او پس از طرح موضوع پيرمرد و اينكه سرنوشت 
رانندگان فرارى از صحنه تصادفات، كسانى كه 
خسارت كمتر از هزينه طرح شكايت ديده اند 
چه مى شــود، گفت: خوشبختانه قانون گذار 
موضوع را مطرح كرده است كه بر اساس آن 
خسارت وارد شده، تأمين دليل مى خواهد تا 
ميزان خسارت معين شود، اگر مبلغ خسارت 
كم هم باشد خسارت ديده مى تواند با مراجعه 
به شوراى حل اختلاف اقدام به طرح شكايت 
كند و يا وكيل بگيرد. شــوراى حل اختلاف 
علاوه بر جبران خســارت، راننده فرارى را به 
پرداخــت هزينه دادرســى و خود وكيل هم 

محكوم مى كند.

ختم كلام
اگرچه مقامهاى مســئول در كلام سخن از 
راههاى گوناگون براى احقاق حق و پرداخت 
خســارت در تصادفاتى مى دهند كه مقصر 
حادثه فرار كرده اســت، اما واقعيت اين است 
كه بروكراسى ادارى و نداشتن يك شيوه نامه 
مشخص در پليس باعث شده تنها سرگردانى 

خسارت ديده بيشتر شود.
از ديگر سو هزينه هاى ســنگين دادرسى و 
طولانى شدن زمان رســيدگى به پرونده ها 
و احتمال به نتيجه نرسيدن در شوراى حل 
اختلاف زمينه ســاز عدم پيگيرى خسارت از 
سوى حادثه ديدگانى مى شود كه در واقعيت 
بايد چند برابر خسارت وارده وقت و پول صرف 

كنند و اميدى هم به نتيجه نداشته باشند.
همه اين موارد دســت به دســت هم داده تا 
فراريان از صحنه تصادف در ســايه نقاط كور 
قانــون مخفى شــده و ناهماهنگى پليس و 
دســتگاه قضايى براى اجراى عدالت در اين 

مورد را به سخره بگيرند.

خط قرمز: متهمان سابقه دارى كه در پوشش 
مأمور قلابى اداره آب و فاضلاب اقدام به سرقت 
طلا و كتك زدن صاحب خانــه و دو فرزندش 
كرده بودند شناسايى و دستگير شدند و تحقيقات 

از متهمان دستگير شده ادامه دارد.
به گزارش خبرنگار قدس 20 مهرماه وقوع يك 
فقره سرقت منزل در روســتاى ابراهيم آباد به 

كلانترى 176 فشافويه اعلام شد. 
با حضور مأمورين در محل و انجام بررسى هاى 
اوليه مشخص شد دو ســارق در پوشش مأمور 
اداره آب به در منزل يكى از اهالى روستا مراجعه 
و در ادامه با ضرب و شــتم شــديد خانم جوان 
خانه (25 ساله) كه به همراه دو فرزند دو و سه 
ساله اش در خانه حضور داشته، اقدام به سرقت 

طلاهاى وى كرده اند و از محل متوارى شدند. 
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت 
به عنف منزل و به دســتور رئيس حوزه قضايى 
دادگاه بخش فشافويه، پرونده جهت رسيدگى 
در اختيار پايگاه نهم پليس آگاهى تهران بزرگ 
قرار گرفت.  شاكى با حضور در پايگاه نهم پليس 
آگاهى تهران بزرگ در اظهاراتش به كارآگاهان 
گفت: شوهرم هر روز ساعت 07:00 براى رفتن 
به محل كارش از خانه خارج مى شود و امروز نيز 
طبق روال هميشــگى در همين ساعت از خانه 
خارج شد؛ حدوداً ســاعت 07:45 بود كه زنگ 
خانه به صدا درآمد! تعجب كردم كه چه كسى 
در اين موقع از روز به خانه ام آمده اســت. آيفون 
را جواب دادم؛ شــخصى خودش را مأمور اداره 
آب و فاضلاب معرفى كرد و مدعى شد كه براى 
نوشتن كنتور آب آمده است؛ در خانه را باز كرده 
و خودم نيز به سمت حياط خانه رفتم اما ناگهان 

دو نفــر، در حاليكه يك نفر از آن ها صورتش را 
پوشانده بود در مقابل خودم مشاهده كردم؛ قصد 
فرياد كشيدن داشتم كه آن ها مرا به سرعت به 
داخل خانه برده و در آنجا شــروع به كتك زدن 
من كردند؛ آن ها رحم نداشتند، با ميله جارو برقى 
آنقدر مرا مورد ضرب و شتم قرار دادند كه ديگر 
قدرتى برايم نمانده بود؛ پس ازآن تهديد كردند 
كه اگر مجدداً درخواست كمك كنم، فرزندانم 
را خواهند كشــت و من از ترس جان فرزندانم 
سكوت كردم؛ آن ها پس از قيچى كردن طلا هاى 
داخل دستانم و همچنين سرقت طلا هاى داخل 
خانه، دســت و پا و دهانم را با طناب بسته و به 
سرعت خارج شدند؛ با تلاش فراوان ودر حاليكه 
ديگر جانى برايم باقى نمانده بود توانستم طناب ها 
را باز كنم و اهالى محل را در جريان قرار بدهم. 

كارآگاهان پايگاه نهم پليــس آگاهى با حضور 
در محل ســرقت به تحقيقات ميدانى پرداخته، 
با توجه به شــيوه و شگرد سرقت اطمينان پيدا 
كردند كه ســارقين با شناسايى دقيق شاكى و 
داشــتن اطلاعات كامل از نحوه تردد و حضور 

همسرش اقدام به انجام سرقت خود كردند. 
در ادامه رسيدگى به پرونده و با انجام تحقيقات از 
اهالى روستا، كارآگاهان پايگاه نهم پليس آگاهى 
اطلاع پيدا كردند كه يكى از همسايگان شاكيه 
به نام محمد (30 ســاله) صبح روز ســرقت در 
پشت بام خانه اش كه مشرف به خانه شاكى هم 

بود،حضور داشته است. 
محمد شناسايى و تحقيقات نامحسوس پيرامون 
وى آغاز شد؛ با انجام اقدامات پليسى، كارآگاهان 
موفق به شناسايى يكى از دوستان محمد به نام 
اسماعيل (19 ساله) شدند كه سوابقش نشان داد 

پيش از اين به اتهام سرقت دستگير و روانه زندان 
شــده و در حال حاضر به همراه محمد در يك 
كارگاه توليد مواد اوليه لاستيك سازى، به عنوان 

كارگر ساده مشغول بكار هستند. 
با شناسايى تصوير اسماعيل از سوى شاكيه به 
عنوان يكى از سارقين، كارآگاهان اطمينان پيدا 
كردند كه اسماعيل با همدستى محمد (همسايه 
ديوار به ديوار شــاكيه) اقدام به طراحى و انجام 
سرقت نموده و به احتمال بسيار زياد، سارقى كه 
در زمان سرقت اقدام به پوشاندن كامل صورتش 
نموده نيز همان محمد است.  با تجميع اطلاعات، 
كارآگاهان پايگاه نهم پليس آگاهى تهران بزرگ 
در ساعت 04:00 بامداد 5 آبانماه و در دو عمليات 
جداگانه در منطقه حسن آباد و روستاى ابراهيم 
آباد اقدام به دستگيرى اسماعيل و محمد كردند. 
محمد و اســماعيل پس از انتقال به پايگاه نهم 
پليس آگاهى صراحتا به طراحى سرقت و انجام 
ســرقت اعتراف كردند؛ محمد در اعترافاتش به 
كارآگاهان گفت: داخل محل ســكونت ما، دو 
خانواده هستند كه وضعيت اقتصادى آن ها نسبت 
به ديگر اهالى بهتر است؛ يكى از آن ها شاكى و 
همسرش اســت و ديگرى به فاصله چند خانه 
دورتر از ما زندگى مى كند؛ با توجه به اطلاعات 
دقيقى كــه از هر دو خانواده داشــتيم، اطلاع 
داشتم كه شاكى بيشــتر در خانه به همراه دو 

فرزند خردســالش تنها حضور دارد و شوهرش 
صبح هاى زود براى رفتن به محل كارش از خانه 
خارج مى شود؛ پيشنهاد سرقت طلاهاى شاكى 
را با اســماعيل كه با هم در يك كارگاه مشغول 
به كار هستيم مطرح كرده و گفتم: حداقل 20 
ميليون تومان طلا در خانه شاكى وجود دارد و 
واقعا هم وجود داشــت چون من بارها شاكى را 
با طلاداخل دستانش ديده بودم؛ اسماعيل قبول 
كرد تا ســرقت را انجام دهيم و طراحى سرقت 

توسط اسماعيل انجام شد.
محمــد در ادامه اعترافاتش به كارآگاهان گفت: 
صبح روز ســرقت من به پشت بام خانه رفتم تا 
اطمينان پيدا كنم همســر شاكى از خانه خارج 
مى شــود؛ پس از رفتن همسر شاكى، به همراه 
اسماعيل به در خانه رفتيم؛ اسماعيل زنگ خانه 
را زد و بــه عنوان مأمور اداره آب و فاضلاب وارد 

خانه شديم و نقشه سرقت را اجرا كرديم. 
ســرهنگ كارآگاه حســين زارع، رئيس پايگاه 
نهم پليــس آگاهى تهران بــزرگ، با اعلام اين 
خبر گفت: در ادامه تحقيقات، متهمين اعتراف 
كردنــد كه طلاجات مســروقه را به قيمت 10 
ميليون تومان به خريدار اموال مسروقه در منطقه 
شــهررى فروخته اند كه خريدار اموال مسروقه 
نيز در شهررى شناسايى، دستگير و قسمتى از 

طلاجات مسروقه كشف شد. 

سرقت 20ميليونى 
مأموران قلابى آب 
با كتك زدن زن جوان

قدس از روند ناهماهنگ، طولانى و پرهزينه دريافت 
خسارت از مقصرهاى فرارى گزارش مى دهد

دهن كجى فراريان از 
صحنه تصادف به قانون

خط حادثه

 4كشته در حادثه دكل 95 ميدان نفتى 
رگ  سفيد 

خط قرمز: آتش ســوزى در دستگاه 95 شركت ملى حفارى ايران در منطقه 
رگ سفيد (بين اميديه و بندر ديلم) 4 كشته برجاى گذاشت. 

هم اكنون تيم هاى عملياتى به وسيله هلى كوپتر و خودرو به منطقه اعزام شده اند 
تا جزئيات حادثه مشخص شود.

اطلاعات دقيقى در خصوص علت اين حادثه به دست نيامده و به محض كسب 
اطلاعات بيشتر منتشر خواهد شد.

خودسوزى زنى35ساله در حسن آباد 
ركنا: زن جوانى كه روز گذشته خود را با بنزين سوزاند باعث سوختگى مامور 

نيروى انتظامى كلانترى رسالت شد. 
در اين حادثه خانمى 35ساله كه خود را با بنزين سوزاند، به بيمارستان مدنى 
انتقال يافت، سوختگى وى بيش از 90درصد مى باشد كه هم اكنون در بخش 

سوانح سوختگى بيمارستان بسترى مى باشد.
در ادامه، شهامت مأمور نيروى انتظامى (كلانترى رسالت) براى منصرف كردن 
و نجات اين خانم باعث سوختگى خود مأمور كلانترى شد، كه حال عمومى وى 

خوب گزارش شده است.

كشف اسكلت يك زن 16 سال بعد از 
مرگ قاتلش

خط قرمز:  رئيس پليس آگاهى استان قزوين از پيدا شدن بقاياى استخوان زن 
بوئين زهرايى پس از 37 سال خبر داد. 

رئيس پليس آگاهى استان قزوين گفت: ماموران انتظامى و پليس آگاهى بوئين 
زهرا پس از اظهارات مرد كشاورزى مبنى بر مشاهده استخوان هاى يك انسان 
هنگام لايروبى و احياى چاه قنات قديمى در اراضى كشــاورزى، بلافاصله در 

محل حاضر شدند.
پس از مفقودى زن ياد شده در سال 59 و راهنمايى و همكارى شاهدان مبنى 
بر قتل وى توسط همســر و رها كردن جسد در قنات، تلاش غواصان جهت 

جست و جوى جسد به علت زياد بودن آب در آن زمان بى نتيجه ماند.
 در سال 59 همسر زن مفقود شده به اتهام قتل و با صدور حكم دادگاه روانه 

زندان و پس از تحمل چند سال حبس آزاد و در سال 80 نيز فوت مى كند.
بقاياى جسد كشف شده كه به علت وجود اختلاف بر سر املاك كشاورزى و 

توسط همسرش به قتل رسيده بود، تحويل خانواده اش شد.



سرمربی تیم ملی نوجوانان در گفت و گو با قدس

چمنیان: خوشحالی من یعنی پایان انگیزه بازیکنانم
 فوتبــال  حمیدرضاعرب     عبــاس چمنیان، یکی 
ازمربیان ســازنده فوتبال مشــهد نقشــی انکارناپذیر در 
موفقیت های بزرگ تیم نوجوانان ایران ایفا کرد و موفق شد با 
کوچینگ مناسب خود از نوجوان های ایرانی مردانی با اراده 
بسازد. مردانی که در جام جهانی موفق شدند دو تیم از فوتبال 
ناب آمریکای جنوبی را درهم بکوبند)مکزیک و کاستاریکا( 
وتیم نوجوانان آلمان را هم با نتیجه ای خیره کننده مغلوب 
کنند. عباس چمنیان براین باوراست که کامیابی های تیم 
نوجوانان ایران محصول یک ســال و نیم کار و تلاش است. 
روزها و شب هایی او دورازخانواده اش درکمپ تیم های ملی 
مشغول کاربا نوجوانان ایرانی بود. چمنیان حالا از یک سال 
و نیم زحمت بی وقفه ای که درتیم نوجوانان ایران داشــته 

احساس آرامش می کند. 
* گرچه درفوتسال و فوتبال ساحلی روی سکو هم 
رفته ایم اما درهیچ رده ای از فوتبال چنین موفقیت 
بزرگی به دست نیامده بود. خودتان را درکسب این 

پیروزی چه قدرسهیم می دانید؟
سهم آن چنانی ندارم. همه اش تلاش و زحمت بچه ها بود. 
من فقط ایده هایم را به آن ها گفتم و آن ها هم پیاده کردند. 
آن چیزی که باعث موفقیت این تیم شد باور بچه ها نسبت 
به من بود. آن ها وقتی تلاش های شبانه روزی و بی وقفه من 
را می دیدند و اینکه چهار ماه از زندگی ام دور از خانواده بودم 
تلاش خود را بیشترمی کردند. بچه ها کوهی از انگیزه بودند 

چون می دیدند من مثل یک کوه پشت آن ها هستم. 
* حالا احساس راحتی می کنید؟

من مربی ام و یک مربی نباید هرگز دســت از تلاش بردارد. 
راه من ادامه دارد. یعنی می خواهم بــه همین منوال جلو 
بروم. سخت تلاش کنم و فوتبال این کشور را درحد وسع و 
توانایی های خودم بسازم. من سخت کار می کنم. انتظاردارم 
که شاگردانم همین ویژگی را داشته باشند که خدا را شکر 

درتیم نوجوانان این وضعیت وجود داشت.
*پیش بینی می کردید چنین نتیجه ای رقم بخورد؟

یک ســال ونیم قبل وقتی درهمین هند بازی های انتخاب 
جام جهانی که قهرمانی آســیا هم بود به بچه ها گفتم شما 
اســتحقاق رفتن به فینال را دارید و قطعــا در جام جهانی 
می درخشــید. ما در حالی به این موفقیت ها رســیدیم که 
تدارک آن چنانی برای ما نشــده بود. مــا اردوهای زیادی 
نداشتیم. بازی های تدارکاتی ما هم درحداقل بود اما همان ها 
را هم به فال نیک گرفتیم و ســعی کردیم از امکاناتی که در 

اختیارمان قرار گرفته به نحو مطلوب استفاده کنیم.
*مقابل آلمان نتیجه ای شگفت انگیزرقم خورد. مقابل 
مکزیک هم که یکی ازتیم های نامی فوتبال دنیا است 
همین طور. چه شد که نوجوانان ایران بی هیچ ترسی 

به این پیروزی های بزرگ رسیدند؟
دلیلش خودباوری و اعتماد به نفس است. اگر به یک نکته در 
تیم ما توجه کنید می بینید که سوای از مسائل فنی که در 
کیفیت بالایی قرار داشت، بازیکنان به لحاظ روح تیمی در 
جایگاه بسیار خوبی بودند. نوعی خودباوری و اعتماد به نفس 
درتیم شکل گرفته بود که من نظیرش را جایی ندیده بودم. 

بچه ها سرشار از انگیزه و میل به خواستن بودند و من مربی 
وقتی چنین روحیاتی را درتیم می دیدم احساس می کردم 
که موفقیت همین نزدیکی هاســت. بازیکنــان من در این 
تورنمنت سرشار از مسئولیت پذیری وحس پیروزی خواهی 

بودند. من به وجود آن ها افتخارمی کنم.
*ای کاش به اسپانیا نمی خوردید وگرنه شاید روی 

سکوهم می رفتید.
فلسفه فوتبال اســپانیا را همه می شناسند. آن ها روی یک 
برنامه دراز مدت جلو مــی روند. بازیکنان اســپانیا از پایه 

با یــک برنامه آمــوزش می بینند 
و بعد ها در تیم های بزرگســالان 
هم همین آموزش هــا پیاده می 
شود. آن ها ســبک نوینی را دنبال 
می کنند و در فوتبال روز دنیا  بی 
نظیرهستند. در بازی با اسپانیا من 
می دانستم که کارمان سخت است 
چون بازی های اسپانیا را دیده بودم 
اما می خواستم روزسختی را برای 
آن ها رقم بزنــم که دیدید درنیمه 
دوم این اتفاق افتــاد. درنیمه اول 
ما قدری تحــت تاثیرفوتبال روی 
زمین حریف بودیم. اســپانیا بارها 
حضور در چنین مرحله ای را تجربه 

کرده بود اما ما دراین مرحله حضور نداشتیم و فکر می کنم 
اگر یک بار دیگر در این وضعیت قرار بگیریم می توانیم نتایج 

بزرگ تری را رقم بزنیم. 
*راه شما با تیم نوجوانان ادامه خواهد داشت یا اینکه 

به تیم جوانان می روید؟
باید بنشینیم و با آقایان تاج و ساکت درباره آینده حرف بزنیم. 
اولویت من این بچه ها هستند. دوســت دارم این بازیکنان 
درآینده بدل به یکی از بهترین تیم های تاریخ فوتبال ایران 

شوند. دور نیست.اما از طرفی تیم تازه ای از نوجوانان تشکیل 
شــده که باید برای آن ها هم برنامه ریزی کنیم. ان شاء الله 
در نشســت هایی که در آینده برگزار می کنیم به نتایجی 

می رسیم.
*شما با همین اخلاق محوری کارتان را جلو می برید یا 

سعی می کنید مسائل فنی را هم لحاظ کنید؟
من درصحبت هایم گفتم که مسائل فنی باید به بهترین شکل 
در تیم پیاده شــود اما اگر بهترین تیم فنی دنیا هم باشیم و 
اخلاق حرفه ای نداشته باشیم به درد نمی خورد. در تیمی 
که من به جام جهانــی نوجوانان 
بردم، اخلاق حرفه ای نهادینه شده 
بود. ما می خواستیم در اوج نظم و 
انضباط فنی و اخلاقی جلو برویم 
که خدا راشــکر تا لحظه ای که در 
جام جهانی بودیــم این وضعیت 
حفظ شــد. دیدید که بســیاری 
از رســانه های معتبردنیا و حتی 
فیفا ازتیم نوجوانان ما چه تعریف 
وتمجید هایی کردند. این برای من 
افتخاراست که ازشاگردانم تعریف 

می کنند.
*شما دراین تورنمنت بسیار 
متین و آرام بودید. یک مربی 
کاملا خویشــتن دار  که می خواست روحیه بزرگی 
را درتیمش القا  کند. چرا حتی در بهترین لحظه ها 
حتی بعد از به ثمر رسیدن گل چهارم به آلمان شما 

خوشحالی آن چنانی نداشتید؟
فکرمی کنم این طبیعی ترین شکل برخورد بود. یک مربی 
نباید خودش را خوشحال نشــان بدهد. البته می بینم که 
حتی برخــی از همکاران مــن در بالاترین ســطح فوتبال 
خوشحالی های عجیبی بعد از زدن گل های تیم شان دارند. 

این رفتار درست نیست و من به عنوان یک مربی سرد و گرم 
چشیده باید بتوانم خودم را کنترل کنم. خوشحالی من یعنی 
پایان انگیزه ها. خوشحالی من یعنی رضایت. خوشحالی من 
یعنی خوردن به بن بســت. برای همین سعی کردم حتی 
دربهترین زمان ها فقط یک لبخند گوشه لبم بنشانم تا این 
نوجوان ها بدانند که برای بهترشدن باید بجنگند. تا آن ها 

بدانند که من به این سادگی ها راضی نمی شوم.
* آقای چمنیان شما اصالتا مشهدی هستید ومی دانیم 
ارادت خاصی به امام رضا)ع( دارید و همه گاه از نقش 

توسل به ایشان در موفقیت های تان گفتید.
این طورنیست که انسان بدون زحمت وتلاش ازائمه اطهار 
طلب کمک کند و به موفقیت برسد. توسل به ائمه می تواند 
یک تکیه گاه روحی و روانی بســیارخوب برای انسان باشد. 
باورکنید من در مراسم بدرقه  تیم جوانان و ساحلی که در 
حضور بزرگان ورزش و فوتبال انجام شــد به بچه های این 
دوتیم به خصــوص مربیانش گفتم که باید به ائمه توســل 
کنید. حالا آقا امام رضا)ع( که جایگاه ویژه خودش را دارد. به 
خصوص برای ما مشهدی ها و بیشتر برای خودم که خانه و 
زندگی ام در جوار ایشان است. من در لحظه لحظه بازی های 
جام جهانی آقا را در کنار خودم حس می کردم و از ایشــان 
مدد می خواستم. ایشان لحظه ای ما را تنها نگذاشتند. این 
را از ته قلبم می گویم که حضور ایشــان را در کنارخودمان 

کاملا حس می کردیم.
*اشــاره کردید به مراســم بدرقه تیــم جوانان 
وساحلی. درخبرها آمده بود که نشستی هم با آقای 

وزیرداشتید.
بله، ایشان تقدیرکردند از ما و نگاه آینده نگرانه ای نسبت 
به تیم های پایه داشــتند.من گزارش کاملی ازبرنامه ها 
واقدام هایی که درتیم نوجوانان شــد را بــه وزیر ورزش 
وجوانان ارائه کردم. نشست خوبی بود و قول دادند که از 

ما حمایت کنند.

شاه علی دوست: هدفی جز شکست 
پرسپولیس نداریم

تسنیم: کاپیتان تیم فوتبال ســایپا مدعی است که تیمش برای 
شکست دادن پرسپولیس در هفته یازدهم لیگ برتر انگیزه زیادی 
دارد. روزبه شاه علی دوست با اشاره به توانایی های شاگردان برانکو 
ایوانکوویچ اظهار داشت: پرسپولیس یک تیم بزرگ و قابل احترام 
است که امسال هم جزو مدعیان اصلی قهرمانی محسوب می شود. 
هم ما و هم پرسپولیس می خواهیم قدرت مان را در این بازی نشان 
بدهیم و من فکر می کنم شاهد بازی جذابی خواهیم بود. اینکه چه 
نتیجه ای حاصل می شود قابل پیش بینی نیست، ولی ما هیچ هدفی 

جز برتری مقابل پرسپولیس نداریم.

غیر از بلیت فروشی، حق پخش و تبلیغات دور 
زمین

درآمد 650هزار دلاری  پرسپولیس از 
لیگ قهرمانان آسیا

ورزش: کنفدراســیون فوتبال آسیا در ســال ۲۰۱۶ تصمیم 
گرفت تا پــاداش تیم های حاضــر در این رقابت هــا و پاداش 
تیم های قهرمان و نایب قهرمان را نســبت به دوره های گذشته 
افزایش دهد. افزایش قابل توجهی که نصیــب تیم های ایرانی 
نیز می شود. ای اف ســی برای مرحله گروهی، مراحل حذفی و 
تیم های صعود کننده به فینــال و همچنین هزینه های رفت و 
آمد تیم ها پاداش های جداگانه در نظــر گرفت که در این بین 
پرسپولیس با ۶5۰ هزار دلار بیشترین درامد را در بین تیم های 
ایرانی دارد و پس از پرسپولیس اســتقلال با 3۱۰ هزار دلار و 

استقلال خوزستان با ۲7۰ هزار دلار قرار گرفته اند.

برنامه دیدارهای ایران 
در جام بین قاره ای فوتبال ساحلی

ورزش: رقابت های فوتبال ساحلی جام بین قاره ای ۲۰۱7 از نهم 
تا سیزدهم آبان با حضور هشت تیم ایران، امارات، برزیل، پرتغال، 
روسیه، مکزیک، پاراگوئه و مصر آغاز می شود. رقابت های جام بین 
قاره ای پس از مسابقات جام جهانی به عنوان معتبرترین مسابقات 
فوتبال ساحلی در سطح جهان شناخته می شود که تیم ملی فوتبال 
ساحلی ایران از نظر افتخار، با یک عنوان قهرمانی، یک دومی و یک 

مقام سوم پس از تیم های برزیل و روسیه قرار دارد.
برنامه بازی های ایران در جام بین قاره ای: 

ایران - پاراگوئه  /  9 آبان
مکزیک - ایران   /  ۱۰ آبان

ایران - روسیه  / ۱۱ آبان
رقابت های مرحله نیمه نهایی در تاریخ دوازدهم آبان و رقابت های 

روز پایانی و فینال سیزدهم آبان برگزار می شود.

عنایتی: از بزرگ ترهای تیم بیشتر 
توقع داریم

ورزش: مربی تیم فوتبال سیاه جامگان در خصوص آخرین شرایط   
این تیم اظهار داشت: شرایط تیم بد نیست و سعی می کنیم بازی به 
بازی بهتر شویم. در این بین توقع ما از بزرگ ترهای سیاه جامگان 
بیشتر است چون معتقد هستیم که آن ها   می توانند شرایط را در 

طول بازی عوض کنند. 
وی در خصوص دیدار تیمش مقابل استقلال خوزستان گفت:در 
هر صورت از الان زود است که بخواهیم بگوییم ما با تیم استقلال 
خوزستان رقابت داریم ولی در فوتبال شرایط ویژه ای وجود دارد.
ما دوست داریم از بازی خوزستان دست پر برگردیم و امیدوارم با 
اتفاقاتی که طی هفته گذشته برای بازیکنان ما افتاده و از نظر روحی 

و روانی آماده شدند بتوانیم نتیجه خوبی در اهواز بگیریم.

اعلام برنامه تیم ملی برای 2 دیدار دوستانه
ورزش:برنامه تیم ملی فوتبال ایران برای برگزاری دو دیدار دوستانه 
مقابل پاناما و ونزوئلا مشخص شد. تیم ملی فوتبال ایران برای دیدار 
دوستانه بامداد یکشــنبه هفته آینده راهی اتریش می شود.طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته این پرواز عادی است و چارتر نخواهد 
بود. طبق برنامه قرار اســت لژیونرهای مدنظر کی روش مستقیما 
راهی اتریش شوند و البته اردوی تیم ملی از روز چهارشنبه برگزار 
خواهد شد.شــاگردان کی روش روز ۱8 آبان در اتریش به مصاف 
پاناما خواهنــد رفت و روز ۲۲ آبان هم در هلنــد با ونزوئلا رودررو 

خواهند شد.

حاجیلو: هوادار استقلال با بوسیدن 
شال آبی، سیاه نمی شود!

فارس: اصغر حاجیلو پیشکسوت استقلال در مورد سرمربی آلمانی 
استقلال گفت: شفر تازه به اســتقلال آمده، او یک مربی حرفه ای 
اســت که در بوندس لیگا هم مربیگری کرده اما بین ۶ تا 8 هفته 
زمان نیاز دارد تا محتویات ذهنش را به بازیکنان منتقل کند ضمن 
اینکه شفر باید به جای نگاه به روی سکوها توجه بیشترش را به تیم 
معطوف کند و بداند که هوادار استقلال از فوتبال فهم ترین هواداران 
و تماشاگران است بنابراین او فکر نکند با ماچ کردن شال استقلال 
می تواند هوادار استقلال را سیاه کند. شــفر اگر در تیم تغییرات 
مثبتی ایجاد کند و باعث موفقیت تیم شود خود به خود محبوب 

هواداران استقلال خواهد شد.

پاسخ منفی آرژانتین به ایران
مهر: رئیس کمیته فنی و توسعه فوتسال درباره آخرین وضعیت 
برگزاری تورنمنت چهارجانبه فوتسال در ایران، گفت: آرژانتین تیم 
قهرمان جام جهانی کلمبیا قرار بود در این تورنمنت شرکت کند 
ولی آن ها یک مشکل اساسی داشــتند. بیشتر بازیکنان آرژانتین 
در لیگ های اروپایی بازی می کننــد و برای همین امکان حضور 
در ایران را نداشــتند. هرچند این تورنمنت در »فیفا دی« برگزار 
می شود ولی به خاطر دوری راه، باشگاه های این بازیکنان موافقت 
نکردند که در خدمت تیم ملی آرژانتین باشند چرا که روز بازگشت 
آن ها بــا روز لیگ یکی می شــد.عباس ترابیان افــزود: به جای 
آرژانتین با تایلند مذاکراتی داشتیم. تایلند دومین تیم برتر آسیا 
بعد از ایران اســت و برای همین تصمیم به جایگزین کردن آن ها 
گرفتیم. تایلندی ها ابراز علاقه کــرده اند و منتظر نامه نهایی این 

کشور هستیم.

ضد حمله

پیروزی ارزشمند اوستنده
 با گلزنی رضاییان

ورزش: تیم اوستنده به ســومین پیروزی فصل خود با گلزنی رامین رضاییان، 
ملی پوش ایرانی دست یافت.

تیم  های لوکرن و اوستنده در هفته ســوم لیگ بلژیک برابر هم قرار گرفتند 
که اوستنده با نتیجه جالب 3 بر صفر میزبانش را شکست داد. تیم اوستنده با 
کسب ۲ پیروزی متوالی اخیر برابر تیم های شارلوا و لوکرن ضمن جدایی از 

قعر جدول رده بندی ژوپیلر لیگ بلژیک تا رده سیزدهم بالا آمد.
نکتــه جالــب اینکه رامیــن رضاییــان، ملی پــوش ایرانی در ایــن بازی 
نیمکت نشین بود اما از دقیقه 87 به جای سباستین، هافبک کامرونی وارد 
میدان رشــد. رضاییان 3 دقیقه پس از ورودش به زمین گل سوم اوستنده 

را به ثمر رساند.

رای جباری تا پایان هفته صادر می شود
ورزش: کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال به زودی پاسخ نامه هافبک 
اســتقلال را خواهد داد. مجتبی جباری به دلیل اعتراض به امکانات ضعیف 
اســتقلال با تشــخیص افتخاری از این تیم کنار گذاشته شــده است و نکته 
مهم این است که در طول این دو ماه نه باشــگاه نامه عدم نیاز به او داده و نه 

تکلیفش را روشن کرده است.
جباری حدود دو هفته پیش نامه ای به کمیته تعیین وضعیت ارسال کرد که در 
آن شرح وضعیت داده بود تا بعدا باشگاه نتواند در مورد عدم حضور او در تمرین 
ادعایی داشته باشد. قرار است کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال تا پایان 
هفته جواب نامه جبــاری را بدهد که در این صورت بــه احتمال فراوان مدیران 
استقلال باید پاسخگوی این مسئله باشند. در این بین حتی شفر هم سراغی از این 
بازیکن نگرفته و اینطور به نظر می رسد که در نیم فصل او را باید جدا شده قطعی 

استقلالی ها بدانیم. 
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   نشست دوستانه کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی بزرگسالان و مارکو 
اوکتاویو، سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی  در مرکز ملی فوتبال برگزار شد. در 
این نشست دو سرمربی پس از دو ســال مجدداً دیدار کردند و برای دقایقی  به 

گفت وگو با یکدیگر پرداختند.
   میلاد فراهانی دروازه بان تیم فوتبال نفت تهران به دلیل بدقولی مسئولان 
این باشگاه چند روز در تمرینات تیمش شــرکت نکرد ه بود سرانجام راضی به 
حضور در تمرینات شد تا این تیم در آســتانه بازی با استقلال مشکلی از بابت 

دروازه نداشته باشد.
   از هفته نهم رقابت های لیگ یونان المپیاکــوس در دربی یونان به مصاف 
پاناتینایکوس رفــت و با یک گل مغلوب شــد.در ترکیــب المپیاکوس کریم 

انصاری فرد از دقیقه 74 وارد میدان شد و حضور ۱۶ دقیقه ای او مانع از باخت 
المپیاکوس نشد.

   صبح دیروز نادر دست نشان سرمربی ملوان دچار یک سانحه تصادف شد 

تا بدشانســی های وی و ملوانان ادامه داشته باشد. هرچند تصادف سرمربی 
ملوانان شدید به نظر می رسد اما خوشبختانه مصدومیت و آسیب جانی در 

پی نداشته تا تنها وسیله نقلیه او دچار آسیب شدید شده باشد.
    میلاد زنیدپورهافبک ســابق تیم های راه آهن، سپاهان و استیل آذین در 

تمرینات گسترش فولاد تبریز حضور یافت.
   اردوی آماده سازی تیم فوتسال المپیک کشورمان از ۱۰ آبان ماه در مرکز 
ملی فوتبال در حالی آغاز می شود که علی صانعی، ســرمربی این تیم، اسامی 

۲۱بازیکن را برای شرکت در این اردو اعلام کرد.
   کمال کامیابی نیا و محسن ربیع خواه، دو هافبک دفاعی پرسپولیس 

که در پایان دیدار مقابل اســتقلال دچار مصدومیت شــده بودند، بعد از 
پشت ســر گذاشــتن تمرینات اختصاصی، از دیروز در تمرینات گروهی 

حاضر شدند.
  محسنی اژه ای، ســخنگوی قوه قضاییه گفت که اگر ثابت شود در ماجرای 

مهدی طارمی قرارداد صوری و جعلی بسته شده، موضوع تحت عنوان اختلاس 
قابل رسیدگی قضایی است.

  یحیی توره، هافبک منچسترســیتی مدعی شــد برای اینکه دوباره 
بتواند خوشــحالی را تجربه کند، باید قهرمان چمپیونزلیگ شود.

دوشنبه   8 آبان 1396
 10 صفر 1439 30 اکتبر 2017  سال سی ام    شماره 8535 

ورزشـــی

 سیاه بختی در ساعت 12 ظهر
وزیر برای حفظ نمایندگان ایران در آسیا  آستین بالا زد 

انتقاد ربیع خواه از فردوسی پور
فارس : بازیکن تیم فوتبال پرســپولیس در خصوص انتقادهایی 
که اخیرا از او در فضای مجازی و حتــی تلویزیون صورت گرفته و 
برخی ها او را ســوگلی برانکو خطاب می کنند گفت: نمی دانم چه 
شرایطی پیش آمده که یکسری این همه انتقاد می کنند. از هواداران 
می خواهم گول یکســری که مغرضانه حرف می زننــد را نخورند. 
محسن ربیع خواه افزود: نمی دانم پشــت پرده چیست و علاقه ای 
هم ندارم بدانم. من در تمرینات به بهترین شــکل تمرین می کنم 
تا مربی از من راضی باشــد. در زمین هم همان کاری را می کنم که 
مربی از من می خواهد. گناه من چیســت؟ من ساده فوتبال بازی 
می کنم و چیزی که مربی می خواهد را انجام می دهم. وی در مورد 
انتقادهای عادل فردوســی پور بعد از دربی نیز اظهار داشت: بعد از 
بازی شنیدم گزارشگر بازی چه صحبت هایی انجام داده اما من فقط 
یک حرف می زنم و آن اینکه نه تنهــا برانکو بلکه هر مربی دیگری 
زمانی که بازیکنی خوب نباشد و تفکرات او را در زمین انجام ندهد 
او را در زمین نمی گذارد. مربی بازیکنی می خواهد که تفکراتش را 
در زمین پیاده کند. من هم از این موضوع مستثنی نیستم. همیشه 
ســعی کردم هر چه برانکو می خواهد در زمین انجام دهم و در این 
بین هر کسی نظری دارد برای خودش اســت. اما این اصلا خوب 
نیســت که در یک تریبون عمومی صحبت هایی انجام شود تا نظر 
مردم عوض شود و به نظرم این مسائل جالب نیست. مردم ما عاقل 
هستند و بهترین قاضی خود مردمند. من خودم را وارد این مسائل 
نمی کنم و علاقه ای ندارم در این باره حرف بزنم چرا که نمی خواهم 
با این حرف ها وارد حاشیه شوم. ربیع خواه افزود: مگر فوتبال بازی 
کردن به رنگ چشم و رنگ مو است؟ عملکرد یک فوتبالیست، فوتبال 
بازی کردنش است نه رنگ کردن مو و کارهای دیگر. شما به عنوان 
یک فوتبالیست باید برای تیم تان مؤثر باشید. اگر به رنگ مو و رنگ 
چشم بود که بازیگران هالیوودی مثل برد پیت، تام کروز و ... بهترین 

فوتبالیست های دنیا بودند.

سینا حســینی : بحران حذف تیم های بدهکار ایرانی 
از رقابــت های لیگ قهرمانان آســیا بــه کابوس بزرگی 
برای اهالی فوتبال ایران تبدیل شــده است. تهدیدهای 
کنفدراسیون فوتبال آسیا نشان می دهد خطر در کمین 
باشگاه ها است و همان گونه که چند باشگاه عربستانی و 
اماراتی را از حضور در لیگ قهرمانان آســیا محروم کرد 
باشگاه های ایرانی را به دلیل کســری مدارک و نداشتن 

تسویه حساب مالی از بازیکنان طلبکار حذف می کند.
*پای وزیر وسط آمد

این اتفاقات و تنش ها سبب شد که مدیران چهار باشگاه 
لیگ برتری به ســراغ رئیس فدراســیون برونــد تا از او 
درخواست کمک کنند اما رئیس فدراسیون به دلیل نبود 

بودجه مناســب و منابع مالی کافی نتوانست کمکی به حل این 
مشکل کند ولی به مدیران باشگاه ها پیشنهاد داد به سراغ وزیر 
ورزش و جوانان بروند تا به واسطه حمایت او این معضل بزرگ را 
برطرف کنند به همین دلیل علی اکبر طاهری راهی وزارت ورزش 
و جوانان شــد تا به نمایندگی از باشگاه ها برای حل این مشکل 
با سلطانی فر وارد گفت و گو شود. هرچند از متن این گفت و گو 
خبری به بیرون درز پیدا نکرده است اما گفته می شود وزیر ورزش 
و جوانان وعده داده است با استمداد از معاون اول رئیس جمهور 
تلاش  می کند خطر حذف نمایندگان ایران از لیگ قهرمانان آسیا 
برطرف شود. البته به این شرط که هیئت دولت منابع مالی کافی 
را در اختیار این باشگاه ها قرار بدهد تا آنها بتوانند این مبلغ را در 

اختیار این باشگاه های بدهکار بدهند.
*امیدواری های نبی

نکته جالب توجــه در این میان این بود که همــه اهالی فوتبال 

برای حل این مشکل وارد عمل شدند تا حدی که حتی دبیرکل 
سابق فدراسیون فوتبال هم که از ســوی وزارت ورزش در دوره 
تصدی گری محمود گودرزی در ایــن وزارت خانه از کار برکنار 

شده بود هم وارد گود شد تا به کمک باشگاه ها بیاید .
نبی در خصــوص آخرین وضعیــت پرونده این باشــگاه ها  
می گوید:»بیــش از 9۰ درصد موضوع هــای مطروحه در پرونده 
سه باشگاه اســتقلال، پرسپولیس وتراکتورســازی مرتفع شده 
است. خوشبختانه بدهی  هایی که مربوط به پرونده های منجربه 
صدور رای از سوی فیفا بوده حل شده است و در خصوص بدهی های 
داخلی پرونده هایی  که منجر به صدور رای شده با همکاری مدیران 
باشگاه های استقلال، پرسپولیس  و تراکتورسازی در شرف حل 
شدن اســت و  امیدواریم هرچه زودتر مدارک در این خصوص به 

کمیته صدور مجوز حرفه ای ارایه شود .«
*ساعت 12

اما با این حال رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای سازمان لیگ 

در گفت و گو با خبرنگار قدس می گوید :» باور کنید ما هم 
دوست داریم باشــگاه های ایرانی در آسیا آقایی کنند اما 
وقتی 7 تیم عربستانی و 3 تیم اماراتی حذف شدند دیگر 
قطعا بدانید که مشکل به این سادگی ها قابل حل نیست. 
ما باید یک بار برای همیشــه این مشــکل را حل کنیم. 
تیم های ایرانی تصور می کردند می توانند با شــوخی و 
خنده مشکل را برطرف کنند اما واقعا کنفدراسیون با کسی 
تعارف ندارد از این رو ما تا امروز ساعت ۱۲ منتظر خواهیم 
ماند و اگر مشکلات برطرف نشود دیگر کنترل کار از دست 
ما خارج اســت و باید منتظر تصمیم نهایی کنفدراسیون 

فوتبال آسیا باشیم.«
ظاهرا نفت تهران به طور قطعی از این مسابقات حذف شده 
و تراکتورسازی، استقلال و پرسپولیس هم به خاطر داشتن ۱5۰ 

شاکی با خطر جدی مواجه شده اند.
طبق آخرین اخبار منتشر شده تراکتور با 3۰، پرسپولیس با 5۰ 
و استقلال با 7۰ شکایت مواجه هســتند و اگر تا امروز رضایت 

شاکیان خود را نگیرند حذف شان قطعی است.
 *چنگال تیز دیگر تیم ها

اما اگر هر یک از تیم های حاضر در رقابت های لیگ قهرمانان از 
سوی نهاد بین المللی حذف شود سهمیه تیم حذف شده به کدام 
تیم خواهد رسید؟ رئیس کمیته صدور مجوز سازمان لیگ برتر در 
پاسخ به این پرسش به خبرنگار قدس می گوید:» بر اساس قانون 
هر یک از تیم های حاضر در لیگ قهرمانان از چرخه مســابقات 
حذف شــوند تیم های بعدی که تا رده هشتم جدول لیگ برتر 
حضور دارند و توانسته اند مجوز حرفه ای گری را دریافت کردند 

به لیگ قهرمانان آسیا راه پیدا خواهند کرد«.  

اسپانیا بارها حضور در چنین 
مرحله ای را تجربه کرده بود اما ما 

دراین مرحله حضور نداشتیم و فکر 
می کنم اگر یک بار دیگر در این 

وضعیت قرار بگیریم می توانیم نتایج 
بزرگ تری را رقم بزنیم 

““



به اشتباه آلرژى دارم
*از وقتى كه خودتان بازى مى كرديد، فوتبال سخت تر شده؟

بله، چون الان براى اينكه بازيكن بزرگى باشيد بايد استعداد داشته باشيد و همه چيز فقط داشتن مهارت نيست. 
شما بايد سريع و قدرتمند و پرانرژى باشيد. قبلا اين طور نبود. فشار موجود در بازى ها اين اندازه نبود. الان بايد 
سرعت و قابليت هايتان را با هم تنظيم كنيد و داشتن اين دو دركنار هم آسان نيست. در بازى امروز شما ديگر 
وقتى براى كنترل توپ نداريد تا ببينيد حريف چه زمانى به ســمت شما مى آيد. بازيكنان تيم مقابل همه جا 
هستند.  براى همين بايد سريع فكر كنيد و بدانيد كه چه كار كنيد. براى همين جلسات تمرينى خيلى مهم 

هستند و من اصرار دارم كه فشرده باشند. 
*شما را به عنوان استاد تاكتيك مى شناسند. اين دقيقا چه معنايى مى دهد؟

توضيح اين مفهوم راحت نيست. اما براى من در مطالعه و تحقيق خلاصه مى شود. من دوست دارم در مورد همه 
چيز مطالعه كنم. اينكه چطور تيم در موقع حمله خطرناك ظاهر شود؛ اينكه بازيكنان وقتى توپ را دراختيار 
ندارند چه كار بايد كنند و كجا بايد بايســتند. تاكتيك هايى كه شــما به بازيكنان مى گوييد از اين مطالعات 
مى آيند. البته شرايط در زمان بازى خيلى فرق مى كند. ممكن است شرايط را تغيير دهيد تا دفاع كنيد. يا وقتى 
مى خواهيد توپ را سريع تصاحب كنيد، در تاكتيك خود تغيير ايجاد مى كنيد. هميشه شرايط يكسان نيست. 
شما يك برنامه داريد و ســعى مى كنيد تيم را آماده كنيد و قبل از اينكه بازيكنان بازى را شروع كنند، آن ها 

مى دانند كه من چه شرايطى را مى خواهم و مى فهمند كه چه زمانى نياز به تغيير تاكتيك داريم. 
*پس اگر شما از دست بازيكنى عصبانى به نظر مى رسيد احتمالا به خاطر اين است كه خلاف آنچه 

در تمرين برنامه ريزى كرده ايد، عمل كرده است؟
من عصبانى نيســتم. من روى بازى تمركز مى كنم. واقعا اين كار را مى كنم. اما اگر شما من را 

اين طور مى بينيد به معناى اين است كه يك جاى كار اشتباه بوده و من تلاش مى كنم تا 
آن را درست كنم. 

*آندره ا پيرلو گفته بود كه شما به اشتباه آلرژى داريد... 
(با خنده) من سعى مى كنم اشتباه نكنم. سعى مى كنم بازيكنانم را آماده كنم و آن ها 
را براى بازى در بهترين شرايط قرار دهم. اگر شما در زمان بازى متوجه اشتباه شويد، 

ديگر خيلى دير است. بايد از قبل آن را بررسى كرده و خودتان را آماده كنيد. 

 ليگ برتر سخت ترين   در دنيا
*چه چيزى در فوتبال انگليس بيشتر شما را تحت تاثير 

قرار داده است؟
جو و فضــاى حاكم بر بــازى. در انگليس شــما در هر لحظه 

مى توانيد اين را حس كنيد.   
*آيا واقعا ليگ برتر سخت ترين ليگ باشگاهى دنياست 

يا اينكه ما خودمان را بهتر و برتر از بقيه مى دانيم؟
بدون ترديد ليگ برتر سخت ترين و فشرده ترين رقابت هاى 

باشگاهى دنياست. در اسپانيا دو تيم هستند كه ممكن است 
قهرمان ليگ شوند. هر از گاهى هم اتلتيكو مادريد ممكن است 

قهرمان شــود. در ايتاليا فقط يوونتوس وجود دارد. در آلمان بايرن 
مونيخ است. درست است كه بوروسيا دورتموند با كلوپ قهرمان شد ولى 
اغلب اوقات بايرن برنده مى شود. در فرانسه دوئل پى اس جى و موناكو را 
داريم. اما در انگليس دستكم شش باشگاه هستند كه مى توانند قهرمان 

ليگ شوند. دو تيم منچستر، ليورپول، آرسنال، تاتنهام..
*و چلسى؟

و چلسى، البته
*پس با توجــه به اين كه يك بار قهرمان ليگ شــديد، فكر 

مى كنيد قهرمانى دوباره چه اندازه دشوار باشد؟
قهرمان شدن درانگليس و در اين ليگ خيلى سخت است و فقط يك 
تيم مى تواند قهرمان شود. به همين دليل، اينكه تمام تلاش خود را بكار 

گيريم خيلى اهميت دارد.

خيلى كم خواب مى بينم
*خواب فوتبال هم مى بينيد؟

من زياد خواب نمى بينم براى اينكه خيلى كم مى خوابم. شايد چهار يا پنج 
ساعت بخوابم. وقتى مى خواهم بخوابم به فوتبال فكر مى كنم. بعد مى خوابم و خيلى 
كم احتمال دارد كه خواب ببينم. وقتى بيدار مى شوم ساعت 5 يا 6 صبح است و به 
محض اينكه چشم هايم را باز مى كنم دوباره به فوتبال فكر مى كنم. خيلى از بهترين 
ايده هايم در ايــن وقت از روز قبل از اينكه حتى از روى تخت بلند شــوم، به ذهنم 

خطور مى كنند. 
*غير از فوتبال چه كار مى كنيد؟ 

ممكن است با همسر و دخترم فيلم تماشا كنم. اغلب اوقات دوست دارم در خانه غذا 
بخورم. من عاشق اين هستم كه همسرم آشپزى كند. شايد گاهى اوقات به رستوران 

برويم و وقتى يك روز تعطيل دارم، از نقاط مختلف لندن بازديد مى كنم. 
*اما همچنان به فوتبال فكر مى كنيد؟

به فوتبال فكر نكردن راحت نيست. اينكه شــما كل روز بدون فوتبال باشيد تقريبا 
غيرممكن است. مغز شما مرتب درحال كاركردن است. 

*وقتى خودتان بازى مى كرديد هم اين طور بوديد؟
نه، آن موقع شرايط فرق مى كرد. كار من بعد از تمرين تمام مى شد. كاملا فرق داشت. 
وقتى از تعطيلات تابستانى برمى گشتيم، مردم مى پرسيدند كه ازتعطيلاتم لذت 
برده ام يا نه. اما براى يك مربى تعطيلات بدون كار كردن واقعا سخت است. به محض 
اينكه فصل تمام مى شود، يك مربى بايد براى فصل جديد آماده شود. اين بازيكن را 
بفروشد و آن بازيكن را بخرد و آن بازيكن را به طور قرضى به تيم ديگرى بدهد. تلفن 
مرتب زنگ مى زند. يك بازيكن ديگر مى خواهد از تيم جدا شود. اين شرايط مرتب 

ادامه دارد. البته حيف است چون شما واقعا به استراحت نياز داريد.  
*اما شما مى توانيد بدون اين چيزها زندگى كنيد؟

نه، فوتبال زندگى من است. من با يك توپ در شــكم مادرم متولد شدم. پدرم 
فوتبال بازى مى كرد. او اولين مربى من بود. 

*همسر شما فوتبال دوست دارد؟
خير 

* ولى براى تماشاى بازى ها به استاديوم مى آيد؟
بله، همســر من و خانواده اش واقعا فوتبال را دوست نداشتند. آن ها 
در تعطيلات آخر هفتــه كارهاى ديگرى انجــام مى دادند ولى الان 
عادت هاى خود را تغيير داده اند. حالا پدر همسرم اولين كسى است كه 
بازى ها را تماشا مى كند و حتى گاهى اوقات به من مشاوره مى دهد و سعى 

مى كند به من بگويد چه كار بايد بكنم ( با خنده)
*وقتى شما كنار زمين مى دويد، همسرتان چه فكرى مى كند؟

( با خنده) همسرم خيلى خوب من را مى شناسد. من تا وقتى كه فوتبالم تمام نشد، با او 
بيرون نمى رفتم. براى همين او واقعا من را به عنوان يك مربى مى شناسد. در آغاز فصل 
جديد در چلسى، همسرم بازى هاى هفته اول را ديد و به من گفت:« آنتونيو من بازى هاى 
قبلى را با تيم هاى قبلى ديدم. آن ها به حرف هاى تو گوش مى كردند. ولى اين بازيكنان به 

حرف تو گوش نمى دهند» 
*خب حالا همسرتان درست مى گفت؟

تقريبا. آن موقع ابتداى فصل بود. وقتى شــما تازه به تيم مى آييد و سبك مربيگرى تغيير 
مى كند، شرايط راحت نيست. 

*بهترين بازيكنى كه با او بازى كرده ايد چه كسى بود؟
زين الدين زيدان و الكس دل پيرو.

*قهرمانان شما در فوتبال چه كسانى هستند؟
همه بازيكنانم.

*آيا هميشه مى خواستيد مربى باشيد؟
بله، من وقتى 14 ســالم بودم، اولين بار مربيگرى كــردم! يك تيم از 
بچه هاى مدرسه اى را تمرين دادم. هميشه احساس مى كردم مى توانم 
اين كار را بكنم و اين زندگى من خواهد بود. اما گاهى اوقات از آن متنفر 
هستم.گاهى اوقات از اين شغل متنفرم. براى اينكه شما زندگى تان را 
از دســت مى دهيد. اگر بخواهيد اين كار را بكنيد و مربى خوبى باشيد، 
بايد زندگى خود را فدا كنيد و گاهى اوقات از چنين چيزى متنفر هستم. 

رئيس فدراسيون هندبال:
 تصميم گرفتم بمانم

ايسنا: عليرضا رحيمى گفت: تصميم گرفتيم كه بمانيم و مشكلات 
هندبال را حل كنيم ولى عادت نداريم كه ناله كنيم.  وى در مورد انتخاب 
سرمربى تيم   ملى هندبال، اظهار كرد: 10 روز ديگر سرمربى تيم   ملى 
معرفى خواهد شــد و تيم   ملى هندبال چهارم دى ماه به رقابت هاى 
اسلوونى اعزام مى شود و ما سعى مى كنيم كه 20 روز قبل از اين مسابقات 
سرمربى تيم   ملى هندبال را معرفى كنيم.  وى  گفت :  بدهى ها هر چه 
كه باشد بايد پرداخت شود. ما موظف هستيم كه همه بدهى ها را بر طرف 
كنيم. وزير ورزش و جوانــان و داورزنى نيز به ما كمك مى كنند تا اين 
مشكلات هر چه  سريع تر حل شود. ما تصميم گرفته ايم كه مشكلات را 
حل كنيم،  ولى عادت نداريم ناله كنيم. وى گفت: شرايط هندبال نسبت 
به گذشته خيلى افت كرده است. زمان مى خواهد تا مشكلات بر طرف 
شود. هيئت ها و همه افراد دارند كمك مى كنند و دست به دست هم 
داده اند تا مشكلات مرتفع شود. مهم اميدوارم كه هم در مسابقات آسيايى 
و جهانى و هم در رقابت هاى ليگ نتيجه  خوبى داشته باشيم. از همين 
جا بايد از همه تشكر كنم و از همه بخواهم كه به هندبال كمك كنند و 

اميدوارم كه در رقابت هاى جهانى و آسيايى مطرح شويم.

طلايى ديگر براى مرد استقامت ايران
ورزش:  مرادى پس از شكستن ركورد دوى نيمه ماراتن ايران موفق 
شــد يك بار ديگر به عنوان اولين نفر از خط پايان رد شــود. در اين 
مسابقه چهره هاى سرشناس دو اســتقامت و سه گانه ايران حضور 
داشتند. اين مســابقه در ســه گروه نيمه ماراتن آقايان و 9 كيلومتر 

آقايان و 9 كيلومتر بانوان صورت گرفت.

آويشن باقرى دومين طلاى ايران را كسب كرد
ورزش: دومين نماينده ايران در ديدارهــاى نهايى رقابتهاى قهرمانى 
جهان رقيب خود را شكســت داد و دومين نشــان طلاى كاراته ايران 
را به نام خود ثبت كرد.  آويشــين باقرى براى كســب مدال طلاى وزن 
55- كيلوگرم رده سنى زير 21 ســال به مصاف «كاسرس» از اسپانيا 
رفت و با كســب پيروزى به نشان طلا دســت پيدا كرد. همچنين سارا 
بهمن يار به نشان نقره جهان دست پيدا كرد.  سارا بهمن يار كاراته كاى 
تيم زير 21 سال كشورمان در رقابت هاى قهرمانى رده هاى جهان كه با 
كسب چهار پيروزى متوالى راهى ديدار نهايى شده بود، در اين مرحله 
برابر «نادياگومز» از اسپانيا قرار گرفت و با قبول شكست 7 بر3  به عنوان  
نايب قهرمانى و نشان نقره دســت پيداكرد. تيم ملى كشورمان تا كنون 
موفق به كسب 9 مدال طلا، نقره و برنز رقابت هاى قهرمانى جهان شده 
است، آويشن باقرى و باربد صداقت دو نشان طلا، سارا بهمن يار و مجيد 
نيكوهمت دو مدال نقره، احمدرضا محمودى، حديثه جمال، كاتاى تيمى 
دختران(يگانه شهپرى، گلناز شاهزيدى و عرفانه مساح)، قاسم خوبرو و 

عليرضا فرجى هم پنج مدال برنز اين رقابتها را كسب كرده اند.

انتخاب سرمربى تيم ملى دوچرخه 
سوارى به تعويق افتاد

تسنيم: زمان انتخاب سرمربى جديد تيم ملى دوچرخه سوارى استقامت 
و نيمه استقامت كشورمان مشخص شــد.  پس از قطع همكارى حسين 
عسگرى با تيم ملى دوچرخه سوارى استقامت و نيمه استقامت، مسئولان 
فدراسيون به دنبال انتخاب يك سرمربى جديد رفتند و در همين راستا 
نيز نام چهار گزينه (مهرداد صفرزاده، ادگار شمعونيان، مجيد ناصرى و 
رسول هاشــم كندى) مطرح شــد.  با اين وجود به نظر مى رسد تكليف 
سرمربى تيم ملى در هفته آينده مشخص شود. قرار است تيم دوچرخه 
سوارى پيست و سرعت كشورمان روز دهم آبان با 4 ركابزن و البته با حضور 
محمد ابوحيدرى به عنوان سرمربى و خسرو قمرى به عنوان سرپرست 

راهى لهستان شود و در رقابت هاى كاپ جهانى اين كشور شركت كند.

خبر

سهشنبه 9 آبان هفته 11 جام خليج فارس
 سايپا - پرسپوليس

 ساعت: 15:00 زنده از شبكه سه

سهشنبه 9 آبان  هفته 11 جام خليج فارس
 تراكتورسازى - ذوب آهن

 ساعت: 15:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 9 آبان هفته 11 جام خليج فارس
 استقلال - نفت تهران

 ساعت: 17:45 زنده از شبكه سه

سهشنبه 9 آبان  فوتبال ساحلى بين قاره اى
 ايران - پاراگوئه

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 9 آبان ليگ قهرمانان اروپا
 آاس رم - چلسى

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

انگليس - ليگ برتر
 منچستريونايتد 1 - 0  تاتنهام
 واتفورد 0 -  1 استوك سيتى

وست برومويچ 2 - 3  منچسترسيتى
آرسنال 2 - 1  سوانسى

 كريستال پالاس 2 - 2 وستهام
 ليورپول 3 - 0   هادرسفيلد

 بورنموث 0 - 1 چلسى 
اسپانيا - لاليگا

 آلاوس 1  - 2  والنسيا 
 اتلتيكومادريد 1 - 1 ويارئال

 بيلبائو 0 - 2 بارسلونا
ايتاليا - سرى آ

 آث ميلان 0 -  2 يوونتوس 
 آاس رم 1 - 0 بولونيا 
آلمان - بوندسليگا

 هافن هايم 1 - 3 مونشن گلادباخ
 هرتابرلين 2 -  1   هامبورگ

 شالكه 1 - 1 وولفسبورگ
 بايرلوركوزن 2 - 1 كلن
 هانوفر 4 - 2 دورتموند

 بايرن مونيخ 2 - 0  لايپزيش

ميز نتايج

ورزش در سيما
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دلارام عظيمى: آنتونيو كونته در محل تمرين چلسى با خبرنگار نشريه جى كيو در مورد زندگى، 
دنياى مد، غذا، خانواده و فوتبال حرف زده است. او در اين گفت و گو به نكات جالبى در مورد تيمش، 
وسواس شديد در كار و رابطه عشــق و نفرتى كه بين او و شغلش وجود دارد، اشاره مى كند. اين 
مصاحبه به دليل انتخاب شدن كونته به عنوان مرد سال مجله «جى كيو» در اولين سال حضور او 

در انگليس به عنوان مربى چلسى و قهرمانى با اين تيم در رقابتهاى ليگ برتر انجام شده است. 

فشار رسانه ها در ايتاليا بالاتر است
*فكر مى كنيد اين كه بازيكنان خارجى زيادى اينجا بازى مى كنند مشكلى جدى براى تيم 

ملى انگليس باشد؟
  نه، به هيچ وجه.

*در مورد مربيان هم همين شرايط را داريم. در پنج ليگ برتر اروپا تعداد مربيان ايتاليايى از 
مربيانى كه مليت هاى ديگر دارند بيشتر است. 21 ايتاليايى، 20 اسپانيايى، 13 آلمانى، چهار 

انگليسى. به نظرتان دليل اين موضوع چيست؟
نمى دانم چرا ولى اگر اين طور باشد، ايتاليايى ها واقعا بايد به خودشان افتخار كنند. 

*رسانه ها در بريتانيا فشار بيشترى وارد مى كنند يا در ايتاليا؟
در ايتاليا ما سه روزنامه داريم كه فقط و فقط در مورد فوتبال مى نويسند. فوتبال زندگى خيلى از مردم 
است. براى همين فشار زيادى آنجا وجود دارد. همچنين خيلى ها فكر مى كنند كه شغل شما را از خودتان 
بهتر بلد هستند و تلاش مى كنند به شما بگويند كه چه بازيكنى را بايد در زمين بگذاريد و چطور بايد 

بازى كنيد. 
*از اينكه مردم با ريتم «آن- تون- يو» نام شما را در ورزشگاه مى خوانند، خوشتان مى آيد؟
 بله، زيباست. اولين بار اين اتفاق در زمين اورتون افتاد. من خيلى روى بازى تمركز داشتم و حتى اين 
صدا را نشنيدم و مربى بدنساز تيم به من گفت كه آن ها دارند نام تو را فرياد مى زنند. من هم دست هايم 

را بالا بردم و تشويقشان كردم.( خنده)

فقط با دخترم به آرامش مى رسم

*تا حالا شده وقتى صبح مشغول اصلاح صورتتان هستيد، به خودتان درآينه نگاه كنيد و 

اسم خودتان را تكرار كنيد؟

نه، نه. ( با خنده) مى دانيد در اين جور شرايط معمولا كمى خجالتى هستم و درون گرا.

*يا آدم متفاوتى هستيد؟ 

نه آدم متفاوتى نيستم. من هميشه همين طور هستم. چه درحرفه كارى و چه در زندگى شخصى ام. اما 

مسلما يك نفر در زندگى من است كه مى تواند من را آرام كند و آن دخترم ويتورياست.

*يعنى همسرتان اليزابتا نيست؟

 او بعضى اوقات بيشتر عصبانى ام مى كند ( با خنده) 

* فكر مى كنم بايد از لغت احساساتى تر به جاى عصبانى استفاده كنيد. 

نه، من شوخى مى كنم. من عاشق اين هستم كه كنار خانواده ام باشم. امسال آن ها از ايتاليا به انگليس 

آمده اند و همه چيز بهتر خواهد بود. اما بهرحال راحت نيست چون شغل 

من با فشارهاى زيادى همراه است. ذهن من هميشه روى فوتبال 
متمركز است. 

ضربان قلبم بالاست
*به نظر خودتان خوش تيپ و اهل مد هستيد؟

سعى مى كنم خوب لباس بپوشم. البته نه الان كه در چلسى هستم بلكه 
در كل دوران مربيگرى ام در باشگاه و تيم ملى ايتاليا هميشه سعى كردم 

وقتى كنار زمين مى ايستم، كت و شلوار خوبى بپوشم.
*شــما و پپ گوارديولا با آن جليقه هاى دكمه دارى كه زير كت 

مى پوشيد، مد متفاوتى ايجاد كرديد. 
بله، البته اين مهم ترين چيز نيست ولى فكر مى كنم يك مربى بايد باهوش باشد.

*البته خود من وقتى شما كنار زمين ايســتاده ايد، خيلى متوجه كت و 
شلوارتان نمى شوم. بيشتر اينكه شما به طور مداوم درحال حركت كردن، دويدن، 

اشاره كردن و فرياد زدن هستيد توجهم را جلب مى كند.
بله، من اينطورى هستم. اين شخصيت من است.

*تا حالا از دســتگاهى براى اندازه گيرى ضربان قلبتان وقتى كنار زمين ايستاده ايد، استفاده 
كرده ايد؟ 

نه، هنوز اين كار را نكرده ام ولى مسلما ضربان قلب من در طول بازى خيلى بالا مى رود. 
*اين شور وهيجان فراوان براى خودتان است يا بازيكنان تيم؟

براى آن هاست. من هميشه سعى مى كنم تا تنش حاكم در بازى را براى بازيكنانم بالا نگه دارم. 
*اما خب اصلا بازيكنان صداى شما را مى شنوند؟

(باخنده) وقتى يك مربى جديد با متد هاى تازه و ايده هاى نو به يك باشگاه مى رود، بازيكنان بايد خودشان را 
با اين شرايط تطبيق دهند. براى آن ها يا براى من اين شرايط ساده نيست. اما شيوه مربيگرى من هميشه با 
توصيه و مشاوره دادن تا جاى ممكن همراه بوده و براى همين بازيكنان مى دانند كه چه كار بايد بكنند. در تمام 
دوران مربيگرى ام هميشه همين طور بوده ام و در كنار زمين اينگونه رفتار كرده ام. من تمام وقت در جريان 

بازى هستم. مى خواهم بازيكنان هم همين طور باشند. 
*واقعا آن ها مى فهمند شما چه مى گوييد؟

شايد در ابتداى كار نه. براى اينكه احتمالا عادت نداشته اند كه وقتى بازى مى كنند گوش هاى خود را تيز كنند. 
ولى به تدريج به اين شرايط عادت مى كنند. 

*من دقت كرده ام شما هميشه در تمرين هم اين طور هستيد. مرتب حرف مى زنيد و اشاره مى كنيد؟
بله من اين طور هســتم. همه چيز در آماده بودن خلاصه مى شــود. وقتى در يك بازى اتفاقى رخ مى دهد، 
مى خواهم كه بازيكنان بدانند كه چطور با آن اتفاق روبرو شــوند. براى اينكه ما بارهــا اين كار را در تمرين 

انجام داده ايم. 

سعى مى كنم خوب لباس بپوشم. البته نه الان كه در چلسى هستم بلكه 
در كل دوران مربيگرى ام در باشگاه و تيم ملى ايتاليا هميشه سعى كردم 

*شــما و پپ گوارديولا با آن جليقه هاى دكمه دارى كه زير كت 

بله، البته اين مهم ترين چيز نيست ولى فكر مى كنم يك مربى بايد باهوش باشد.
*البته خود من وقتى شما كنار زمين ايســتاده ايد، خيلى متوجه كت و 

خيلى كم خواب مى بينم
*خواب فوتبال هم مى بينيد؟

من زياد خواب نمى بينم براى اينكه خيلى كم مى خوابم. شايد چهار يا پنج 

نه، من شوخى مى كنم. من عاشق اين هستم كه كنار خانواده ام باشم. امسال آن ها از ايتاليا به انگليس 

آمده اند و همه چيز بهتر خواهد بود. اما بهرحال راحت نيست چون شغل 

من با فشارهاى زيادى همراه است. ذهن من هميشه روى فوتبال 
متمركز است. 
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*بهترين بازيكنى كه با او بازى كرده ايد چه كسى بود؟
زين الدين زيدان و الكس دل پيرو.

*قهرمانان شما در فوتبال چه كسانى هستند؟
همه بازيكنانم.

*آيا هميشه مى خواستيد مربى باشيد؟

از دســت مى دهيد. اگر بخواهيد اين كار را بكنيد و مربى خوبى باشيد، 
بايد زندگى خود را فدا كنيد و گاهى اوقات از چنين چيزى متنفر هستم. 

ورزش سه: بعد از مدتى اختلاف با فدراسيون 
وزنه بردارى بر ســر اينكه رستمى قصد داشت 
جدا از ســاير ملى پوشــان و به صورت انفرادى 
تمريــن كند، مســئولان فدراســيون در برابر 
خواســته قهرمان وزنه بــردارى المپيك كوتاه 
آمدند. رســتمى در چند ماه اخير زير نظر برادر 
خود تمرين مى كند تا براى مسابقات جهانى در 

آمريكا آماده شود.
در ابتدا غيبت او در ركوردگيرى نهايى تيم ملى 
باعث ايجاد حاشيه هايى برايش شد و از ديروز هم 
خبر عدم صدور ويزاى كيانوش بحث هاى فراوانى 
را به وجود آورده اســت. يكــى از خبرگزارى ها 
دليل عدم صدور ويزاى رســتمى را به ماجراى 
ديگرى ربط داده است. در اين ادعا عنوان شده 
كه قهرمان المپيك 2016 قصد داشته در آمريكا 
پناهنده شود و به دليل رد درخواست او از سوى 
سفارت آمريكا، اين بار نيز صدور ويزاى رستمى 

با مشكلاتى مواجه شده است.
كيانوش رستمى در واكنش به اين شايعه عجيب 

حرف هاى زير را مطح كرد:
تكذيب پناهندگى 

اين مســئله قويا كذب محض است. بنده به هيچ 
عنوان حتى به اين موضوع فكر هم نكردم، چرا كه 
ما در ايران داريم با عــزت زندگى مى كنيم و اهل 

پذيرفتن ذلت نيستيم. از نظر من كلمه پناهندگى 
عين ذلت  مى تواند باشد و هر كسى كه كيانوش 

رستمى را بشناسد، مى داند كه اهل ذلت نيست.
* پيشنهادات نجومى 

من اگر مى خواســتم به چنين موضوعاتى فكر 

كنم، پيشنهادهايى كه بعد از المپيك داشتم را 
قبول مى كردم كه از لحاظ مالى هم قابل توجه 
و نجومى بود. ما در ايران با ارزشهايمان زندگى 
كرديم، پــرورش يافتيم و قهرمان شــديم. ما 
مديون شهدا و جانبازان هستيم و پاسدار قطره 
قطره خون اين بزرگــواران خواهيم بود. چطور 

ممكن  است كه در خواست پناهندگى كنيم؟ 
*فدراسيون بايد نظر بدهد

درباره اينكه چرا براى صدور ويزاى من مشكل 
ايجاد شــده و آيــا بايد زودتر اقــدام صورت 
مى گرفت، من نمى توانم چيزى بگويم. اطلاع 
دقيقى از اين ماجرا ندارم و بايستى مسئولين 
فدراســيون در اين مورد اظهــار نظر كنند و 

پاسخگو باشند.
*مشكل ويزا

متاسفانه در شرايط بدى با مشــكل ويزا روبرو 
شــدم. اميدوارم اين موضوع با اقــدام به موقع 
فدراسيون حل شود و من بتوانم با آسودگى خيال 

به مسابقات جهانى آمريكا بروم.

 در واكنش به شايعه پناهندگى به آ مريكا
كيانوش رستمى : مديون شهدا و جانبازان هستيم

مرادى: اقدامات سفارت آمريكا مرا هم نگران كرده است
ورزش سه: رئيس فدراسيون وزنه بردارى گفت: ســفارت آمريكا اعلام كرده بايد كيانوش 
رستمى و برادرش مداركى ارائه كنند كه ثابت شود بعد از مسابقات به كشور برمى گردند.   با 
اينكه تركيب نهايى تيم ملى وزنه بردارى از سوى كادرفنى مشخص شده و كيانوش رستمى 
با وجود غيبت در ركوردگيرى نهايى اميد اول ايران در دسته 85 كيلوگرم محسوب مى شود؛ 
امروز اخبارى مبنى بر صادر نشدن رواديد اين وزنه بردار طلايى المپيك 2016 منتشر شد. 
وى گفت: طى نامه اى كه براى ما ارسال شده، گفتند مدارك كيانوش رستمى ناقص است. 
سفارت آمريكا اعلام كرده بايد اين وزنه بردار و مربى اش مداركى ارائه كنند كه ثابت شود بعد 
از مسابقات به كشور برمى گردند. ما هم سريعا اين موضوع را به آنها اعلام كرديم و در اولين 
فرصت وقت مى گيريم تا آنها به سفارت آمريكا در دوبى بروند. اين براى اولين بار است كه من 

مى بينم، مرحله دبل چك گذاشته اند .

 وزير ورزش چهارشنبه در 
اردوى پولادمردان

ورزش: وزير ورزش روز چهارشنبه هفته جارى 
در اردوى تيم ملى وزنه بردارى حاضر مى شود. 
اردوى نهايى تيم ملى وزنه بردارى جهت حضور 
در رقابت هاى جهانى 2017 از امروز در تهران با 
حضور 10 وزنه بردار آغاز شده است. وزير ورزش 
طبق هماهنگى به عمل آمده توسط فدراسيون 
وزنه بردارى، روز چهارشنبه هفته جارى در محل 
اردوى تيم ملى حاضر خواهد شــد. سلطانى فر 
قصد دارد قبل از اعــزام پولادمردان به آمريكا به 
آنها روحيه بدهد و از وضعيت اين تيم باخبر شود.



 جامعه/ محمود مصدق 
اعــام ســازمان های   بر اســاس 

بین المللی بیش از یک میلیارد نفر 
از مردم؛ یعني حدود 32 درصد جوامع شهرنشین 
در حاشیه شهرها زندگی می کنند و پیش بینی 
می شود تا سال 2030 به بیش از 2 میلیارد نفر 

افزایش پیدا کند.
در خوش بینانه تریــن برآوردهــا از کل جمعیت 
حاشیه نشــین در جهان، حدود 10 میلیون نفر 
آن در کشــور ما زندگي مي کننــد که در 700 

سکونتگاه غیررسمی در کشور شناسایی شده اند.
معضل حاشــیه نشــینی صرف نظــر از چرایی 
شــکل گیری آن، آثار و تبعات متفاوتی را در پی 
دارد. پایین بودن ســطح بهداشت )کاهش امید 
زندگــی، افزایش بیماري ها، فقر غذایي، کاهش 
وزن کودکان، بالابودن مرگ مادران در اثر بارداری 
و زایمان(، نبود یا ضعف جدی در دسترســی به 
خدمات پایه و خدمات شهری )آب، برق، بهداشت 
محیط، دفع فاضــاب و جمــع آوری زباله( از 

مسائلی است که می توان به آن ها اشاره کرد.
برای آنکه تصویری عینی تر از وضعیت بهداشت 
و درمان حاشیه شهرها ترسیم کنیم، کافی است 
دقایقی را میهمان اهالی یکی از این مناطق باشیم. 

 مُشتی نمونه خروار
زباله ها و فاضاب منازل در کوچه ها رها شــده 
است و خبری از خانه بهداشت نیست.آبرسانی به 
مردم هم هفتــه ای یک بار آن هم با تانکر انجام 
می شود. به شهرک امام رضای شهرستان بومهن 
در 30 کیلومتری تهران و پایتخت ایران آمده ایم.

این ســیمای نامطلوب، نشــان می دهد چندان 
تفاوتی بین حاشیه نشــینان شهرهای مرزی با 
حاشیه نشینان شهرهای مرکزی و حتی تهران 
نیست و بســیاری از آن ها از بهداشت عمومی و 
خصوصی در حد و اندازه استانداردهای ملی نیز 

محروم مانده اند.
محمد؛مرد میانســالی که چهره آفتاب سوخته 
دارد، اهل یکی از شــهرهای شــرق کشور است 
که حالا در شهرک امام رضا)ع( و در یک بیغوله 
ساکن شده است.او در خصوص وضعیت بهداشت 
این شــهرک و دسترسی ساکنان آن به خدمات 
اولیه بهداشــتی و درمانی می گوید: وقتی افراد 
به میزان کافی به آب دسترســی نداشته باشند، 
طبیعی است که سطح بهداشت و سامتی آنان 
چگونه است. اینجا هر هفته با تانکر آب می آورند 
و خانوارها مخزن های منازلشان را که گاه سالی 
یک بار هم گندزدایی نمی شوند پر از آب می کنند. 
شهرداری هم تنها به این دلیل که ساکنان اینجا 
مجوز ساخت و ساز ندارند، زباله ها را گاهی تا دو 

هفته جمع آوری و منتقل نمی کند.این وضعیت با 
رها سازی فاضاب منازل در کوچه ها بسیار بدتر 
می شــود؛ به گونه ای که گاهی نفس کشیدن در 

کوچه ها و بیغوله ها بسیار سخت است.
زینب؛ یکــی دیگر از اهالی این شــهرک که با 
دستفروشی زندگی خود و دو فرزندش را تأمین 
می کند نیز از کمبود مراکز درمانی گله می کند و 
می گوید:اینجا که هیچ؛حتی در بومهن، پردیس 
و رودهن یک بیمارســتان درست و حسابی پیدا 
نمی کنید، به همیــن دلیل مردم مجبورند برای 
درمان بعضی از بیماری ها به تهران مراجعه کنند. 
نامناســب بودن وضعیت بهداشــت عمومی و 
فــردی در مناطق حاشــیه ای و کمبود خدمات 
اولیه درمانی در سکونت گاه های غیر رسمی که 
شیوع بعضی از بیماری های واگیر و غیر واگیر را 
دامن می زند، از جمله مسائلی است که بسیاری از 
کارشناسان و مسئولان حوزه بهداشت و درمان به 
آن اذعان دارند و نسبت به خطرات شیوع بعضی 

از بیماری ها هشدار می دهند. 
این در حالی است که قانون برنامه پنجم توسعه 
اقتصــادی، اجتماعی و فرهنگی کشــور وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی را موظف 
کرده بود که »ســامانه خدمات جامع و همگاني 
ســامت« را مبتني بر خدمات اولیه ســامت، 
محوریت پزشــک خانواده و نظام ارجاع، خرید 
راهبردي خدمات، واگــذاري امور تصدیگري با 

رعایت ماده 13 قانون مدیریت خدمات کشوري 
و با تأکید بر پرداخت مبتني بر عملکرد، در طرح 
تحول سامت حوزه بهداشت با اولویت بهره مندي 
مناطق کمتر توسعه یافته بویژه روستاها، جمعیت 
عشایر و شهرهای زیر 20 هزار نفرو جمعیت های 
 ســاکن در حاشــیه شــهرها در اولویــت قرار 

دهد.
قاضی زاده هاشــمی، وزیر بهداشــت در یکی از 
برنامه های تلویزیونی گفته بود: بار بیماری هایی که 
از حاشیه شهر به داخل شهر پمپاژ می شود، زیاد 
اســت و شاید به دلیل کمبود امکانات مشکات 

بیشتر شده است. 

  سوء تغذیه در میان حاشیه نشینان 
سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اســامی، کمبود خدمات بهداشتی و 
درمانــی را یکی از معضات خــاص حدود 11 
تا 17 میلیون حاشــیه نشــین در ایران می داند 
و می گوید:حاشــیه نشــین ها از لحاظ معیشت 
وضعیت حادی دارند و برخاف سایر شهروندان 

گاه از حمایت های رسمی برخوردار نیستند.
دکتر محمد نعیم امینی فرد با اشــاره به اینکه 
مســائل بهداشــتی و درمانی در حاشیه شهرها 
ریشــه های خاص خود را دارند،می افزاید:اما در 
استان سیستان و بلوچســتان عامل اصلی این 
موضوع دیده نشدن ساختارهای مناسب بهداشتی 

و درمانی در سکونت گاه های غیر رسمی است.
وی از فقر بسیار شدید مالی و نداشتن شناسنامه 
بــه عنوان دو ویژگی خاص حاشــیه نشــینان 
شهرهای مختلف استان سیستان و بلوچستان یاد 
می کند و می گوید: در حاشیه زاهدان، ایرانشهر و.. 
افرادی زندگی می کنند که با وجود داشتن ملیّت 
ایرانی، شناسنامه ندارند و این امر وضعیت آن ها را 
در دسترسی به خدمات درمانی حادتر کرده است.

امینی فرد اگرچه می گوید تاکنون مطالعه علمی و 
جامعی از شیوع انواع و اقسام بیماری ها در حاشیه 
شهرها انجام نشده، اما معتقد است بیماری های 
واگیر و غیر واگیر مثل مالاریا و بیماری های انگلی 
در حاشیه شهرها از جمله در سکونتگاه های غیر 

رســمی زاهدان و ایرانشهر شیوع بیشتری دارد 
که البته بیماری های واگیــر به صورت اپیدمی 
دیده نشــده اند، بلکه به صورت کانون های شعله 
وری رؤیت شــده اند. وی با اشــاره به اینکه آمار 
سوء تغذیه و اختال های روانی در میان حاشیه 
نشینان بیشتر از حد نرمال است،می افزاید: این 
امر هم به دلیل پایین بودن ضریب امنیت غذایی 

و تجانس نداشتن افراد با محیط است.
سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسامی با اشاره به ضرورت تداوم نگاه ویژه 
وزارتخانه یاد شــده به حاشیه نشین ها، تصریح 
می کند:برای این منظور در بخش اعتبارات باید 
یک تغییر نگرش کلی صــورت گیرد، چون در 
ارزیابی هایی که داشــتیم بســیاری از اعتبارات 
مربوط به حاشیه نشینان یا تخصیص پیدا نکرده 
و یا به شــهرهای خاصی تخصیص یافته بود که 
لازم اســت ما بر اساس عدالت و برنامه همایش 
سرزمین توجه بیشتری به توزیع اعتبارات مربوط 
به حاشیه نشــینی بویــژه در کانون های بحرانی 

داشته باشیم.

  نگرانی از شیوع ایدز در حاشیه شهرها
دکتر اکبر ترکی، عضو دیگر کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس شورای اسامی هم از نامناسب 
بودن وضعیت حاشیه نشینان از لحاظ بهداشتی 
و درمانی خبر می دهد و می گوید: نتایج مطالعات 
کارشناسان اجتماعی که در محضر مقام معظم 
رهبری هم ارائه شده است، این موضوع را تأیید 
می کند؛ به طوری که معظم له از وزارت بهداشت 
و دیگر دستگاه های مســئول خواستند تا برای 
بهبود وضعیت حاشیه نشینان یک کار انقابی را 

انجام بدهند.
نماینده مردم شهرســتان فریدن، فریدونشهر، 
بوئین، میاندشــت و چادگان در مجلس شورای 
اســامی اگرچه می گوید حــوزه انتخابیه اش با 
معضل حاشیه نشــینی مواجه نیست، اما معتقد 
است سکونتگاه های غیر رسمی کانشهر اصفهان 
و دیگر مناطق حاشــیه نشین در کشور به دلیل 
درگیر بودن با پدیده اعتیاد با شیوع بیماری ایدز 
مواجه هستند؛ به طوری که آمار این بیماری به 
نسبت سال های قبل رو به رشد است و باید برای 

این موضوع فکر اساسی کرد. 
ترکی اما اقدامات دولت بویژه وزارت بهداشــت را 
برای حل مســائل و مشکات بهداشتی و درمانی 
حاشیه نشــینان چشــمگیر توصیف نمی کند و 
می گوید:مسئولان در 6 ماه نخست گزارش خوبی 
را به رهبری ارائه نکردند، چون اقدام خاصی انجام 
نداده بودند. در 6ماه دوم و سوم هم اگرچه اقداماتی 

انجام دادند، ولی خیلی چشمگیر نبوده است.

نگاهی به وضعیت ساکنان سکونتگاه های غیر رسمی

حاشیه نشینان در تب نبود امکانات بهداشتی می سوزند
دوشنبه   8 آبان 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
حاشیه نشــینی یکی از چالش های عصر 
حاضر اســت به طوری که ســازمان ملل 
آن را معضل هزاره سوم دانسته است. 
آنطــور که مســئولان وزارت بهداشــت 
می گویند بــا انجام سرشــماری خانه به 
خانه توسط این وزارتخانه بیش از یازده 
میلیون نفر جمعیت حاشــیه نشــین در 

کشور شناسایی شده اند.
مشکلات بهداشتی و درمانی تنها یکی از 

آسیب های این مناطق است.

چرا اسیدپاشان همچنان آزاد می چرخند؟

چند دختر مظلوم و نازنین هموطن اصفهانی مســلمان ما سه سال 
پیش مورد حمله وحشــیانه چند لات و اوباش قرار گرفتند و بشدت 
آســیب دیدند. پس از جراحی های متعدد یکــی از این خواهران و 
دختران همه ما مردم، خوشبختانه یکی دو هفته پیش ازدواج کرد در 

حالی که یک چشم دنیابین او آسیب دیده است.
دختر دیگر با حمایت دولت و وزارت بهداشت به آمریکا اعزام شده، اما 
با وجود چندین عمل جراحی هنوز مشکل بینایی دیدگانش حل نشده 
و به هزینه های بیشتر نیاز است تا بینایی دیدگانش تا حدودی ترمیم 
شــود. در فضای مجازی مطالبی درباره ضرورت تأمین هزینه بیشتر 
درمان آورده شده و آن دختر مظلوم همچنان روی تخت بیمارستان 

به سر می برد.
پس از گذشــت سه ســال ضاربین هنوز دستگیر نشده اند.یک مقام 
محلی گفته اســت آن ها بیرون نمی آیند و ظاهر نمی شــوند و چون 
جنایت خود را تکرار نکرده اند، پلیس تاکنون نتوانســته است آنان را 
بیابد. چند سال پیش من را به اصفهان دعوت کرده بودند تا در جمعی 
از خانم ها صحبت کنم. نتوانستم از تأثرات شدید خود خودداری کنم 
و در حین صحبت بغض گلویم را گرفت و به گریه افتادم و آن خانم ها 
هم با من گریستند. تأسف شدید من برای این بود که در شهر متمدن 
اصفهان که در حدود 419 ســال پیش- سال 1598 م سال 1000 
.ـق- پایتخت ایران شــده بود و امروزه هم مطمح نظر جهانگردان  ه
اروپایی و ژاپنی و سایر ممالک جهان است چنین وقایعی روی می دهد 
و چقدر به آبرو و حیثیت این شهر مینیاتوری جهان لطمه و خدشه 

وارد می شود.
آیا چند جنایتکار بی شرم که مرتکب این جنایات فجیع میشوند، خود 
خانواده ندارند.چگونه وجدانشان اجازه می دهد به جنایت خود بنازند 
و آن را نشانه غیرت، تعصب و اخاقیات خود بدانند؟ آیا می توانند با 

وجدان آسوده زندگی کنند و سر خود را بالا نگه دارند؟
من افرادی مثل قاتل به دار آویختــه آتنا اصانی، دختربچه نازنین 
پارس آباد مغان یا ربایندگان »بنیتا« دختر هشــت ماهه پاکدشتی را 
ایرانی نمی دانم. ایرانی شرافت طبع، رأفت، معرفت، همدلی، بزرگواری 
و جوانمردی خاصی دارد که شــاهنامه فردوسی در اکثر بیت هایش 
بدان گواهی داده است، اما این کشور پهناور در درازای تاریخ طولانی 
خود بارها در آماج حمله اقوام کم تمدن وحشــی خونخوار بیابانگرد 
غارتگر بدوی قرار گرفته اســت. از کجا معلوم این جنایتکاران قسی 
القلب و آن اسیدپاشــان بی رحم در شهر اصفهان از نتاج و بقایای زاد 
ورود همان مهاجمان خونریز و سفاکی نباشند که چون به ایران آمدند 
و از کشته ها، پشته ها ساختند، در مرور ایام از آب و هوا و محیط ایران 
خوششان آمد و در همین سرزمین کنگر خوردند و لنگر انداختند و 
ســایه آن ها قرن هاست همچنین بر سر مردم این کشور باقی مانده 

است.
من در خصوص اشقیایی که دزدوار در خیابان روی چهره چند دختر 
بی گناه و مظلوم مســلمان اصفهانی اسید می پاشند و لابد می روند و 
جایزه می گیرند و باز لابد خیلی به این کار قهرمانانه خود می نازند و 
تصور می کنند پل قیامت برای عبورشان گل آذین شده، آنان را ایرانی 
نمی دانم، مسلمان نمی دانم، شرافتمند نمی دانم. حتی انسان نمی دانم. 

آخر این قدر سنگدلی و بی وجدانی؟
در ســال 1329 جماعتی از افراد نادان و کوردل و بی شرف عقده ای 
و بی شخصیت شروع به کار اسیدپاشــی روی چهره زنان و دختران 
در بازار و جنوب تهران کردند. درســت در بحبوحه آغاز جنبش ملی 
شدن نفت ایران، شادروان آیت الله کاشانی و عده ای از روحانیون تهران 
این کار کثیف وحشــیانه را تقبیح کردند و من به یاد دارم از ســوی 
آیت الله مرحوم مغفور عده ای از جوانان غیرتمند مســلمان در بازار و 
سبزه میدان و نقاط دیگر مأمور شده که جنایتکاران نادان اسیدپاش 

را شناسایی و پیش از شروع به ارتکاب جرم آنان را دستگیر کنند.
یکی از اراذل و اوباش کــه برای ایجاد مزاحمت برای دختری که به 
او اعتنا نمی کرد، قصد داشت به روی او اسید بپاشد، آن قدر از مردم 
کتک خورد کــه به حال مرگ افتاد و این مســخره بازی و جنایت 

پیشگی سال ها منسوخ شد.
دولت و مقام های انتظامی باید اول فروش اسید از داروخانه ها را محدود 
کرده، تحت ضوابط شدید قرار دهند، دوم مؤسسات تولید پزشکی و 
مواد شــیمیایی باید جانشین دیگری که به انسان آسیب نرساند، به 
جای آن تولید کنند و مجازات اسید پاشان به جای چشم کور کردن 
آنان، اعدام تعیین شود؛ زیرا زندگی و آینده دختر و زن جوانی را که 

شهروند ایرانی و تحت حمایت قانون است، نابود می کنند.
آخر کام اینکه به سهم خودم ازدواج دختر نازنین اصفهانی را به او و 

همسر محترمش و خانواده او و همه خانواده ها تبریک می گویم.

دبیر انجمن فیزیوتراپی خبر داد
 مهاجرت بیش از

 2000 دانش آموخته فیزیوتراپی 
فارس: دبیر انجمن فیزیوتراپی با اشاره به اینکه در کشور فیزیوتراپی 
در اولویت درمان قرار ندارد، گفت: وزارت بهداشت باید توجه بیشتری 
به این رشــته داشته باشــد تا بتوانیم به جایگاه واقعی در این حوزه 

دست یابیم.
جواد صراف زاده گفت: این رشــته در جهت کمک به نظام ســامت 
بسیار مؤثر بوده و در بحث پیشگیری می توان به آن بسیار توجه کنیم، 
چرا که کشــور ایران به سمت سالمندی پیش می رود و این مسئله 

هزینه های زیادی را به دولت ها وارد می کند. 
صراف زاده از خروج بیش از 2000 دانش آموخته رشته فیزیوتراپی از 
زمان راه اندازی این رشــته خبر داد و گفت: البته در حال حاضر این 
مهاجرت نسبت به گذشته کمتر شده و این مسائل نشان از ضرورت 

توجه به رشته فیزیوتراپی دارد. 
وی با تأکید بر اینکه بســیاری از افراد فیزیوتراپی را اولویت درمانی 
نمی دانند، گفت: جا دارد که وزارت بهداشــت توجه بیشتری به این 
مسئله داشته باشد، همچنین مردم آگاهی داشته باشند که درمان های 
دارویی معمولاً با عوارض همراه بوده، در حالی که استفاده از روش های 

فیزیوتراپی کمترین عارضه را برای فرد به همراه دارد.
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   نماینده مجلس:   معاون مرکز آمار خبر داد   دبیرکل اتحادیه انجمن های اسلامی دانش آموزان خبر دادمدیرکل بازرسی و ارزیابی عملکرد بهزیستی: 

هر ساعت 49 نفر روانه زندان ها 
می شوند

راه اندازی کمپین آموزش جغرافیا 
به ترامپ

 تب کاهش جمعیت
پایین آمد

 با بحران کولبران دانش آموز 
مواجه هستیم

ایسنا: مدیرکل بازرسی و ارزیابی عملکرد سازمان بهزیستی 
کشور گفت: 2 میلیون و 800 هزار نفر مصرف کننده دایمی 
مواد در کشــور وجود دارد. حسن موسوی چلک ادامه داد: 
طبق آمارهای رســیده، امروز در هر ســاعت 49 نفر روانه 
زندان های کشور می شوند. این مسئول توضیح داد: متأسفانه 
طی سال های گذشته جمعیتی که در آسیب های اجتماعی 
گرفتار می شوند، چند برابر شــده که این امر بسیار نگران 
کننده است. موسوی در بخش دیگری از صحبت های خود 
به وضعیت طاق درکشور اشاره کرد و افزود: آمار طاق در 
کشور شاخص مناســبی ندارد و هر روز شاهد افزایش آن 
هستیم. وی با تأکید بر افزایش خشونت در جامعه توضیح 
داد: متأسفانه امروز خشــونت در جامعه به حدی شده که 

شاهد سالمند آزاری هستیم. 
وی ابراز کرد: باید در حوزه اجتماعی با مردم صادق و شفاف 
باشیم و پرداختن به آســیب های اجتماعی را سیاه نمایی 
حســاب نکنیم. این آمار در حالی ارائه می شود که چندی 
پیش روابط عمومی ســازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و 
امنیتی کشور از کاهش پنج درصدی تعداد زندانیان در سال 

گذشته خبر داده بود.

جامعه: دبیرکل اتحادیه انجمن های اســامی دانش آموزان، 
گفت: کمپین دانش آموزان داوطلب تدریس درس جغرافیا به 
ترامپ همزمان با روز 13 آبان راه اندازی می شود و دانش آموزان 

با کتاب درس جغرافیا در راهپیمایی شرکت می کنند.
به گــزارش روابط عمومی و امور بیــن الملل دفترمرکزی 
اتحادیه انجمن های اسامی دانش آموزان، دبیرکل اتحادیه 
انجمن های اســامی دانش آموزان، اظهار داشــت: »شنبه 
فریاد«، عنوان روز 13 آبان اســت که در آن دانش آموزان و 
دانشجویان به همراه دیگر اقشار جامعه در راهپیمایی شرکت 

می کنند.
حامد عامتی برگــزاری کمپین دانش آمــوزی »داوطلب 
تدریس درس جغرافیا به ترامــپ« را دیگر برنامه ویژه روز 
13 آبان عنوان کرد و گفت: دانش آموزان دوره متوسطه دوم 
کتاب جغرافیا در دست گرفته و در راهپیمایی، آمادگی خود 

را برای تدریس به ترامپ اعام می کنند.
دبیرکل اتحادیه انجمن های اســامی دانش آموزان ادامه 
داد: همچنین پویش درس جغرافیا برای دانش آموزان دوره 
متوســطه اول نیز همزمان با 13 آبان شکل می گیرد و این 

پویش نقش خلیج فارس را مدنظر قرار خواهد داد.

ایرنا: معاون طرح های آمــاری مرکز آمار ایران گفت: روند 
کاهش نرخ رشد جمعیت کشــور از 1/29 درصد در سال 
1390 به 1/24 درصد در سال 95 رسید که نشان می دهد 

روند کاهش جمعیت در ایران بهتر شده است.
علیرضا زاهدیان افزود:در دوره قبل سرشــماری ) نفوس و 
مسکن سال 90(ســالیانه 930 هزار نفر به جمعیت کشور 
افزوده می شــد که این تعداد در سال 95 به 950 هزار نفر 
در ســال افزایش یافته و نشان می دهد، روند سریع کاهش 

جمعیت در کشور کندتر شده است.
وی گفت: نرخ بیکاری در سال 95 حدود 12/6 درصد بود، 
ولی طبق آخرین آمارگیری از نیروی کار این نرخ به 11/5 

درصد رسیده است.
زاهدیان در خصوص وضعیت ازدواج در کشــور افزود: این 
سرشــماری نشــان داد که ازدواج در کشور بر خاف دیگر 
جوامع از وضعیت بهتری برخوردار است، اما تغییراتی در آن 

صورت گرفته است.
معاون طرح های آمــاری مرکز آمار ایــران تأکید کرد: در 
سرشماری سال 95 مشخص شد که سن ازدواج مردان در 

کشور به 28 سال افزایش پیدا کرده است.

ایلنا: نماینده مجلس شورای اسامی با اشاره به اینکه 75 
هزار کولبر در کشور داریم، گفت: کولبرانی هستند که بعد 
از مدرســه اقدام به این کار می کنند و ما با بحران کولبران 

دانش آموز و از دست رفتن آن ها نیز مواجه هستیم.
رســول خضری افزود: 75 هزار کولبر در کشور وجود دارند 
که 20 هزار نفر آن ها در سردشت و پیرانشهر هستند، برای 
رسیدگی به وضعیت اورژانسی کولبران از وزن بار آن ها کم 
کرده ایم و وزن را از 220 کیلوگرم به 80 کیلوگرم رسانده ایم. 
وی افزود: با بنیاد مستضعفان جلساتی برگزار کرده ایم که اگر 
بشود بنیاد نیز به این عزیزان کمک کند. پیگیر این هستیم 
که از همه حوزه ها کمک هایی به کولبران برسانیم، اما اینکه 
 در نهایت نتیجه این پیگیری ها چه می شــود، مشــخص 

نیست.
وی گفت: عاوه بر مشکات معیشتی که در مناطق مرزی 
کردنشین برای این افراد وجود دارد، کولبرانی هستند که بعد 
از مدرســه اقدام به این کار می کنند و ما با بحران کولبران 
دانش آموز و از دســت رفتن آن ها نیز مواجه هســتیم، به 
همین خاطر باید هر چه ســریع تر نسبت به برطرف شدن 

این مشکات اقدام شود.

*خسرو معتضد

خانه ملت: نایب رئیس کمیســیون شــوراها و امور داخلی 
مجلــس با انتقاد از جولان دلالان در بازار صدور ویزای عراق 
در آستانه اربعین حســینی)ع( و نبود نظارت دستگاه های 
داخلی بویژه ستاد اربعین و سازمان حج و زیارت، گفت: برخی 
شرکت های بدون مجوز اخیراً تأسیس شده و کار صدور ویزا 

را به عهده گرفته اند.
امیر خجســته بــا انتقاد از ســوی مدیریت ســتاد اربعین 
حسینی)ع( به عنوان متولی اصلی تصریح کرد: متأسفانه  سوء 
مدیریت مسئولان سبب شده عده ای سودجو در جریان سفر 
زائران کربا در آستانه اربعین حسینی)ع( از عشق آنان به امام 

حسین)ع( سوء استفاده کنند.
نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شورای اسامی با 
تأکید بر اینکه اربعین نباید محل درآمد عده ای ســودجو در 
کنار بی اعتنایی مسئولان امر باشد، افزود: متأسفانه در حوزه 
انتخابیه ام چندین و چند شبانه روز در صف انتظار برای اخذ 
ویزا هستند، ولی برخی دیگر از افراد با صرف هزینه های بالا به 

واسطه برخی دلالان یک روزه ویزای خود را دریافت می کنند.
وی با اشاره به اینکه سازمان حج و زیارت متولی اصلی صدور 
ویزای سفر عتبات عالیات است، ادامه داد: هزینه رسمی برای 
اخذ ویزا 40 دلار است درحالی که کسانی که یک روزه ویزا 
دریافت می کنند حدود 30 تا 40 هزار تومان بیشــتر هزینه 

می کنند و ویزای خود را یک روزه اخذ می کنند.
این نماینده مردم در مجلس با بیان اینکه متأسفانه دلالان در 
بازار اربعین جولان می دهند و هیچ کس نظارتی بر آنان ندارد، 
افزود: در حالی که به هیچ وجه اجازه داده نمی شود که یک 
شرکت زیارتی ایرانی در عراق شروع به کار کند، چرا برخی 
شرکت های غیرقانونی با همکاری برخی مسئولان در داخل 

تشکیل می شود.
خجسته اظهار کرد: برخی شرکت های داخلی در طول سال 
با مجوز ســازمان حج و زیارت فعال هستند، ولی در آستانه 
برگزاری مراسم اربعین حسینی)ع( بساط این شرکت ها کساد 
است و برخی شــرکت های بدون مجوز که مشخص نیست 

ریشه این شرکت ها کجاست بازار را در دست می گیرند.
وی به حضور سه شرکت بزرگ غیر قانونی در تهران اشاره و 
عنوان کرد: وقتی برای اخذ ویزا به سفارتخانه عراق مراجعه 
می کنند زائران به این ســه شــرکت غیرقانونی ارجاع داده 
می شــوند تا با وجوه بالاتری در کمتر از 12 ساعت به آنان 

ویزا اعطا شود.
رئیس فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی مجلس به وجود 
دو شرکت خوزستانی غیر مجاز برای صدور ویزا اشاره و اضافه 
کرد: این دو شرکت توســط وابستگان سفیر عراق در ایران 
 اداره می شــود و در کمتر از 6 ساعت کار صدور ویزا را انجام 

می دهد.
وی ادامه داد: اینکه ســفیری برای برگزاری مراســم اربعین 
حسینی)ع( دلالی کند، برای وزارت امور خارجه زشت است.

خجســته تأکید کرد: متأسفانه دیده شده که در روز جمعه 
که درهای سفارتخانه عراق بسته است و ویزا صادر نمی شود، 
همین دلالان از در پشتی به سفارتخانه رفت و آمد داشتند و 

برای مشتریان خود ویزا گرفتند.
نایب رئیس کمیســیون شــوراها و امور داخلی یادآور شد: 
متأســفانه مردم وقتی به ســفارتخانه عراق برای اخذ ویزا 
مراجعه می کنند، دچار سرگردانی می شوند و دلالان زائران 
را به شرکت های مورد نظر خود سوق می دهند در حالی که 
1200 شــرکت مجوزدار از سازمان حج و زیارت در این ایام 

ضرر می دهند.
بر اســاس گفته خجسته متأسفانه تا کنون از یک میلیون و 
200 هزار زائر فقط 300 هزار نفر از طریق ســامانه ســماح 
اقدام به اخذ ویزا کرده اند و این مسئله خود بر بی نظمی بازار 

اربعین می افزاید.

انتقاد یک نماینده از دلالی سفیر عراق برای صدور ویزا
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